
 
PÜSPÖKLADÁNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
2016. május 26-i soron következő,  n y í l t  ülésének 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 

58/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a 2015. évi Püspökladány város 
közigazgatási határán belül autóbusszal végzett menetrendszerinti he-
lyi személyszállítási tevékenységről szóló beszámoló elfogadásáról. 

59/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat az önkormányzat 2015. évi gyer-
mekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámo-
ló elfogadásáról. 

60/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladányi Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kft. részére röntgengép korszerűsítése céljából 
nyújtandó fejlesztési támogatásról. 

61/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat tartós bentlakást nyújtó Idősek Ott-
honában fizetendő díjak megállapításáról. 

62/I/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladányi Petőfi Sándor Álta-
lános Iskola (felső tagozat) intézményvezető-helyettes beosztás ellátá-
sára Birinyiné Girdán Éva által benyújtott pályázat támogatásáról. 

62/II/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladányi Petőfi Sándor Álta-
lános Iskola (alsó tagozat) intézményvezető-helyettes beosztás ellátá-
sára Ferenczikné Rábai Ágnes által benyújtott pályázat támogatásáról. 

62/III/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Kálvin Téri Általános Iskola in-
tézményvezető-helyettes beosztás ellátására Borsosné Nagy Erzsébet 
által benyújtott pályázat támogatásáról. 

62/IV/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Petritelepi Általános Iskola intéz-
ményvezető-helyettes beosztás ellátására Kovács Józsefné által be-
nyújtott pályázat támogatásáról. 

62/V/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Csenki Imre Alapfokú Művészeti 
Iskola intézményvezető-helyettes beosztás ellátására Birinyiné Pintér 
Éva által benyújtott pályázat támogatásáról. 

63/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat önkormányzati feladatellátást szol-
gáló fejlesztések (belterületi járdahálózat felújítása) támogatásáról. 

64/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladány, 1571 és 1572 hely-
rajzi számú ingatlanok értékesítéséről.  

65/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat helyi akciócsoporthoz történő csat-
lakozásról. 

66/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat a Püspökladányi Tájékoztató és 
Közművelődési Központ, Könyvtár, Múzeum részére stúdiótechnikai 
háttér kialakításának támogatására meghirdetett pályázaton való rész-
vételhez önerő biztosításáról. 

9/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2016. évi költségveté-
séről szóló 4/2016. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításá-
ról. 



J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Vá-

rosháza tanácskozó termében megtartott 2016. május 26-i soron 
következő  n y í l t  üléséről. 

 
Jelen vannak:  
 Dombi Imréné polgármester, 
 Márkus Gábor, Rásó János alpolgármesterek, 
 Petőné Papp Margit tanácsnok, 
 Fenyves Vidor, Balázs Sándor, Tóth László, Duró Ferenc, Kincses László 

képviselők, 
 Keserű László jegyző. 
  
Igazoltan távol vannak:  
 Dr. Lente Péter, Kiss Zsigmond, Kovács Krisztina képviselők. 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

 Varga Lajos a Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft ügyvezetője, 
 Dr. Komóróczy Károly az Egészségügyi Nonprofit Kft ügyvezetője, 
 Tányér József a Tájékoztató Központ mb. vezetője, 

Papp Lászlóné az Egyesített Óvodai Intézmény vezetője, 
 Ráczné Hegedűs Ilona a Segítő Kezek Intézmény vezetője, 
 Jeney Tibor a Városfejlesztési iroda vezetője, 

Kis Simonka Katalin Pénzügyi csoportvezető, 
 Fodorné Szabó Mária Intézményfelelős, 
 Szabó-Nagy Andrea szociális igazgatási ügyintéző, 
 Varga János a Roma Települési Nemzetiségi Önkormányzat elnöke. 

 
További megjelentek: 
 sajtó képviselői, érdeklődő városlakók. 

 
Jegyzőkönyvvezető: 
 Karacs Zoltán 
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, a megjelenteket.  
 
Megállapítom, hogy az ülésen 9 fő képviselő van jelen, az ülés határozatképes.  
 
A meghívóban szereplő napirendek közé javaslom továbbá felvenni a következő 
előterjesztést: 
- Előterjesztés önerő biztosításáról. 
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Aki a napirendet a módosítással elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 9 igen. 
 
 
N a p i r e n d : 
 
1. Jelentés a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról, az 
 önkormányzat két ülése közötti időszak fontosabb eseményeiről. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
2. Beszámoló a 2015. évi Püspökladány város közigazgatási határán belül 

autóbusszal végzett menetrendszerinti helyi személyszállítási tevékenységről. 
 Előadó: Szabó Imre Attila a Szia 2000 Bt ügyvezetője 
 
3. Előterjesztés az önkormányzat 2016. évi költségvetési rendeletének 

módosításáról. 
 Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 
4. Beszámoló a 2015. évre vonatkozólag az állandó bizottságok átruházott 

hatásköreinek gyakorlásáról. 
 Előadó: Tóth László a Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági             

Bizottság elnöke 
Kovács Krisztina az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság  elnöke 

  Kiss Zsigmond a Szociális és Humán Bizottság elnöke 
 
5. Beszámoló a 2015. évre vonatkozólag a Közös Önkormányzati Hivatal 

működéséről és a jegyzőre átruházott hatáskörök gyakorlásáról. 
 Előadó: Keserű László jegyző 
 
6. Beszámoló a tanácsnok 2015. évi tevékenységéről. 
 Előadó: Petőné Papp Margit tanácsnok 
 
7. K ü l ö n f é l é k 
 

a) Beszámoló az önkormányzat 2015. évi gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról. 

  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

b) Előterjesztés fejlesztési támogatásról. 
  Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

c) Előterjesztés tartós bentlakást nyújtó Idősek Otthonában fizetendő díjak 
megállapítására. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 

 
d) Előterjesztés Püspökladány Város Gazdasági Ellátó Szervezete alapító 

okiratának módosítására. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 
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e) Előterjesztés oktatási intézmények magasabb vezetői beosztásaira 
beérkezett pályázatok véleményezésére. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 

 
f) Előterjesztés az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések 

támogatásáról. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 

 
g) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában lévő Püspökladány, 1571 

és 1572 helyrajzi számú ingatlanok értékesítéséről. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 

 
h) Előterjesztés helyi akciócsoporthoz történő csatlakozásról. 

Előadó: Dombi Imréné polgármester 
 

i) Előterjesztés önerő biztosításáról. 
Előadó: Dombi Imréné polgármester 

 
 
1. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester szóbeli kiegészítése 
 
Április 25-én Kincses Kultúróvoda 2016 címet nyerte el a Püspökladányi Egyesített 
Óvodai Intézmény. Az ezzel járó réz emléktábla avatására került sor a Katica 
Tagóvodában. Több képviselő társam is részt vett ezen a rendezvényen. Gratulálunk 
intézményvezető asszonynak és a kollégáinak. A minisztériumtól kapták ezt a 
kitüntető címet, mellyel országosan is elismerik a püspökladányi óvodák munkáját. 
További sok sikert kívánunk. 
 
Április 27-én Lövei Csaba kirendeltség-vezető úrral egyeztettem. Ugyanehhez a 
naphoz legyenek szívesek kikeresni a május 5-ét is, amikor a Szent Flórián napja al-
kalmából megrendezett tűzoltó napi koszorúzáson, majd ünnepi állománygyűlésen 
vettem részt. Ezen is több képviselő társam részt vett, köszönöm a megjelenésüket és 
a segítő együttműködést, amellyel létre tudtuk hozni Püspökladányban a megyei tűz-
oltónapot. Nagyon szép rendezvény volt.  
 
Április 28-án a Széchenyi Programiroda szervezésében vállalkozásfejlesztési fórum 
került megrendezésre. Ugyanezen a napon volt a testületi ülésünk is, ezért alpolgár-
mester úr köszöntötte a vendégeket, a testületi ülésről néhány alkalommal átment a 
rendezvényre. Beszéltünk az előadókkal, fontos a pályázatok előkészítése során a 
vállalkozások felé is információkat átadni.  
 
Április 29-én a Csenki Imre Alapfokú Művészeti Iskolában tettem látogatást. Ebben a 
hónapban az iskola igazgatókkal történt egyeztetés, hiszen a 2016-os költségvetésben a 
képviselő-testület úgy határozott, hogy 10 mFt-ot az iskolák felújítására különítsünk el. 
Ezen a napon igazgató asszonnyal körbejártuk a zeneiskolát, hogy milyen felújításokra 



 4 

lenne szükség. Május 11-ére a GESZ vezetője kezdeményezésére meghívtuk egyezte-
tésre azon  iskola igazgatóit, ahol az önkormányzat a működtető. A nyári szünetben 
elkezdődhetnek a felújítások, de ezt mindenképpen érdemes úgy előkészíteni, hogy az 
igazgatók is tegyenek arra javaslatot, mikor kezdődjenek ezek el.  
 
Május 6-án meghívást kaptunk a Kálvin Téri Általános Iskola jótékonysági báljára. 
Második alkalommal került megrendezésre a jótékonysági bál, melyen az önkor-
mányzat képviseletében több képviselő társam is részt vett. Elég sokan részt vettek 
ezen a rendezvényen és támogatták az iskolát. Az alapítvány fejlesztéseket, illetve a 
gyermekek tanulmányait kívánja finanszírozni a befolyt összegből.  
 
Május 11-én megyei elsősegélynyújtó verseny került megrendezésre Hajdúnánáson, 
ahol Püspökladány csapata az első helyen végzett. Ezt követi majd az országos dön-
tő, ahol képviseltetni fogja magát a püspökladányi csapat. Gratulálunk a résztvevők-
nek és sok sikert kívánunk az országos döntőhöz.   
 
Május 13-án elkezdődtek a 42-es főút felújítási munkálatai, ennek kapcsán történt 
egyeztetés hivatalunkban. A kivitelezővel úgy egyeztünk meg, hogy rendszeresek 
lesznek a hivatal és a kivitelező között a megbeszélések, tájékoztatások. Arra kértük 
őket, hogy nagyon figyeljenek oda a forgalomkorlátozásokra, illetve a balesetveszé-
lyek megszüntetésére.  
 
Május 17-én a Vállalkozók Országos Szövetségének Hajdú-Bihar Megyei elnökével 
tárgyaltam. Bizonyára látták azt a meghívást, amely május 25-ére szólt. Erről egyez-
tettünk ezen a napon. Elnök úrék olyan javaslatokat várnának a vállalkozóktól, ho-
gyan lehetne egyszerűsíteni az eljárásokat, csökkenteni a bürokráciát. Ezzel kapcso-
latban volt egy nagyszabású konferencia, amire meghívták a ladányi vállalkozókat is.  
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Május 2-án a szokásos havi intézményvezetői értekezlet a Püspökladányi 
Gyógyfürdőben került megtartásra. Ha már a fürdő adott otthont ennek az 
értekezletnek, esett-e szó a várva várt fürdőfejlesztésről? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Kimondottan a fürdőfejlesztésről nem folytattunk tárgyalásokat, hiszen ez egy 
intézményvezetői értekezlet volt. Ilyenkor minden intézményvezető elmondja a 
javaslatait, problémáit, amit a következő időszakban meg kell oldani. A 
fejlesztésekkel kapcsolatban az hangzott el, hogy igazgató úrék miket hajtottak végre 
a tavasz folyamán, hogy nyitásra a fürdő úgy álljon rendelkezésére a vendégeknek, 
ahogy azt szeretnék. Elhangzott, hogy felújításra, festésre kerültek a padok, 
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megtörtént a vízhálózat felújítása, tehát minden olyan dolog, ami a nyitást kell 
megelőznie.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Április 25-én, 26-án és 27-én végzős diákokat látott vendégül polgármester asszony. 
Ez egy megszokott dolog városunkban, vagy pedig egy új hagyomány lesz-e? 
 
Május 10-én egyeztetés történt pályázatok kapcsán. Erről szeretnék egy kicsit 
bővebben hallani, hogy hol tart most ez a dolog? 
 
Május 11-én Jeneyné dr. Egri Izabella polgármester asszonnyal miről történt 
egyeztetés? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
A ballagó középiskolás diákok vendégül látásáról most már mondhatjuk, hogy 
hagyomány lesz. Tavaly fogadtuk őket első alkalommal, ez a mostani volt a második 
alkalom. Fontos, hogy érezzék a püspökladányiak, a családok, a középiskolások, 
hogy szeretnénk megadni azokat a lehetőségeket számukra, amelyek az 
önkormányzat birtokában vannak. Az újszülötteket a negyedik gyertyagyújtásnál 
köszöntjük városi szinten, az óvodásokat a nemzeti ünnepünkön, augusztus 20-án 
engedjük útnak egy oklevéllel, az általános iskolásoktól is elbúcsúzunk egy oklevél 
kíséretében és a középiskolásokat is útnak engedjük. Erre került sor. Bízom benne, 
hogy ez hagyomány lesz. Már most készülünk az általános iskolások ballagás előtti 
fogadására.  
 
Május 10-én egyeztetés történt a Zöld város kialakítása pályázattal, illetve az ipari 
parkok, iparterületek fejlesztése pályázattal kapcsolatban. A Zöld város kialakítása 
pályázatnak kötelező eleme, a pontozásnál figyelembe veszik, hogy az 
önkormányzatnak tájékoztatást kell nyújtania a lakosság felé, milyen pályázatot 
kíván benyújtani. Ezzel kapcsolatban volt egy tájékoztatás. Az ipari parkok 
fejlesztése pályázattal kapcsolatban pedig azokat a vállalkozókat hívtuk meg, akik 
jelentkeztek erre a pályázatra. Jelenleg 20 vállalkozó szeretne az ipari parkba 
betelepülni, szükséges felmérni a tervezés folyamán az energiaigényüket, illetve 
hogy mennyi lesz a vízfelhasználásuk, szennyvízkibocsátásuk. Ezzel kapcsolatban 
hívtuk meg a vállalkozókat. Egyébként folyamatosak az egyeztetések a 
vállalkozásokkal, folyik a pályázat előkészítése.  
 
Május 11-én Jeneyné dr. Egri Izabella polgármester asszonnyal tárgyaltam. A Segítő 
Kezek intézmény társulási formában működik, ezzel kapcsolatban történt egyeztetés 
a pénzügyi irodával, illetve polgármester asszonnyal, hiszen a napokban több 
településen is van képviselő-testületi ülés, ahol az intézmény beszámolóját tárgyalják. 
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KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Örömmel hallottam, hogy már 20 jelentkező van az ipari parkba. A jelentkezők arról 
tettek-e nyilatkozatot vagy kifejezték-e, hogy melyik területet preferálják és milyen 
arányban? 
 
A 42-es főút felújításával kapcsolatban a városi tévé műsorában ismertettek egy 
menetrendet, hol, melyik szakaszokat zárják le. Azt tapasztalom, a tájékoztatás abban 
az értelemben nem volt pontos, hogy az első szakaszt, ami a gyógyfürdő környéke, a 
Nagy Lajos utcáig jelölték meg, miközben a Vörösmarty-Kodály utca is ebbe a 
szakaszba esett, tehát egy 300-400 méterrel hosszabb szakaszon folyik most a 
kivitelezés. Az információközlésben volt-e a hiba, vagy időközben kaptunk-e 
értesítést arról, hogy ez változik? Mikor lesz a következő egyeztetés? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A vállalkozók mindkét területet jónak tartják az ipari park kialakításával 
kapcsolatban. Érdekli a vállalkozókat, hogy mikor lehet majd megvásárolni a 
területeket. Ez önkormányzati beruházás lesz, amennyiben nyer a pályázatunk. 
Amikor már látjuk azt, hogy megvalósítható a pályázat, akkor a pályázati fenntartási 
időt is figyelembe véve az önkormányzatnak a kompetenciája lesz, hogy mikor 
kívánja értékesíteni a területeket. Természetesen az egyeztetéseket az önkormányzat 
és a vállalkozók között le fogjuk folytatni.  
 
A 42-es számú főút felújításával kapcsolatban megtörtént a tájékoztatás a televízión 
keresztül a lakosság felé. Elküldték a hivatalba azt a menetrendet, amiről tájékoztattuk 
a püspökladányiakat.  
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Múlt hét pénteken volt megbeszélés a 42. számú főút felújításával kapcsolatban, 
akkor nem jelezte a kivitelező még ezt az eltérést. A jövő hét pénteken lenne a 
következő megbeszélés, de mivel több lakossági bejelentés is történt a héten ezzel 
kapcsolatban, kezdeményeztük a kivitelezőnél, hogy legyen most pénteken egy 
közbenső egyeztetés is. Ezen az egyeztetésen rá fogunk kérdezni, hogy ez az eltérés 
miből adódik. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A május 13-i egyeztetéssel kapcsolatban a kivitelező előreláthatólag meddig kéri a 
lakosság türelmét ennek a munkának a lefolytatására? Mikor lesz az, az időpont, 
amikor levonulnak az építési területről?  
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A május 18-i TOP 7. pályázati egyeztetésen kikkel egyeztetett polgármester asszony, 
kik lesznek a tagjai az akciócsoportnak, illetve ki dönt a tagok személyéről? 
Ellenzéki képviselők lehetnek-e tagjai ennek az akciócsoportnak? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Az egyeztetések folyamán jeleztük azt a kérésünket, hogy úgy készítsék el az 
ütemezést, hogy augusztus végére, tehát az iskolakezdésre befejeződjenek a 
munkálatok. Mivel még folyik a tanítás az iskolákban, azt is kértük, hogy a külső 
részeken kezdjék el a munkát, és a nyári szünetre tervezzék a városközpont 
felújítását. Bízom benne, hogy tudják tartani ezt az ütemet.  
 
A TOP 7. pályázatra a napirendnél szeretnék majd kitérni, hiszen tárgyalni fogjuk a 
csatlakozási szándékot.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A beszámolóban egyetlen helyen említődik, május 10-én, a Segítő Kezek Szociális 
Szolgáltató Központ. Ez azt jelenti, olyan aktuális témákban, mint ami napirendünk 
is lesz, nem találok olyat, hogy a Bentlakásos Otthonról az intézményvezetővel 
polgármester asszony bármikor egyeztetett volna, erre nem utal a polgármesteri 
jelentés. Május 2-án, a szokásos havi intézményvezetői értekezleten a problémák 
között felsorolta-e a Segítő Kezek intézményvezetője a pszichiátriai betegek nappali 
ellátásának vezetőváltásával kapcsolatos problémát? (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Azt nehezményezi képviselő úr, hogy egyszer szerepeltettem intézményvezető 
asszonnyal történő egyeztetést a polgármesteri jelentésben. Természetesen május 2-
án az intézményvezetői értekezleten Ráczné Hegedűs Ilona is részt vett. A vezetői 
értekezleten a vezetőváltásról nem esett szó. Intézményvezető asszony folyamatosan 
egyeztet a szociális bizottság és a pénzügyi bizottság elnökével, a bentlakásos 
otthonnal, illetve az intézménnyel kapcsolatosan.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Amennyiben így van, hogy 300 méterrel hosszabb szakaszt vállaltak fel a 42-es 
számú főút felújítása kapcsán, az azt jelenti, hogy nem tudják a vállalt határidőre 
befejezni. Kellett volna ezzel kapcsolatban egy tájékoztatás, ne is várja el a lakosság, 
hogy ugyanannyi idő alatt elkészül, mint a tervezett.  
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Polgármester asszony válasza a Segítő Kezek intézménnyel kapcsolatban kikerülő 
válasz volt. Azt kérdeztem, hogy a pszichiátriai betegek nappali ellátásával 
kapcsolatos vezetőváltás okairól mikor kapott tájékoztatást.  
 
A lakosság körében nagy vihart váltott ki a márciusi testületi ülésnek a temető 
beszámolójával kapcsolatos napirendje, illetve az április ülésé, amikor a temető 
üzemeltetését a Városüzemeltető Kft-re bíztuk. A polgármesteri jelentés első oldalán 
olvasható, hogy a Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft-vel a 
köztemető üzemeltetésével kapcsolatos kegyeleti közszolgáltatási szerződés aláírása 
megtörtént. A lakossági jelzésekből az derült ki, hogy beszámolóban az szerepelt, 
idézem, hogy „… a 2015. évi temetésszámok október, november, december 
hónapban külső vállalkozó 0 temetésszámot produkált.”. Hozzám azok a lakossági, 
családi jelzések jutottak el, hogy október, november, december hónapban külső 
vállalkozó temette el a családtagjukat. Hogy történik az, hogy mi egy beszámolót 
ezzel az információval fogadunk el. Ez egy külön napirendet érdemel. Szeretném, ha 
erre megnyugtató választ kapnánk, különös tekintettel a felügyelőbizottság 
működésére, mely ezt az anomáliát nem észlelte. Kérném, hogy ezt az információt 
ellenőrizzük és utána értékeljük.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A Segítő Kezek intézményben több olyan szakfeladat működik, amelyeket szakmai 
vezetők látnak el. A szakmai vezetők kinevezése nem önkormányzati kompetencia, 
hanem intézményvezetői. A testületnek nem kell erről döntést hoznia. Jogszabályok 
határozzák meg, hogy egy szakmai vezetőnek milyen végzettséggel kell 
rendelkeznie, tehát nem lehet bárkit szakmai vezetőnek kinevezni.  
 
Valóban alá lett írva a közszolgáltatási szerződés, hiszen döntött róla a képviselő-
testület. Amit elmondott képviselő úr, annak utána kell, hogy nézzünk. A 
Városüzemeltető Kft. nem csak Püspökladányban, hanem Bárándon is ellátja ezeket 
a feladatokat. Az önkormányzatnak ez kötelező feladata.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Kb. 30-40 pszichiátriai beteg van, akik napi szinten találkoznak a megszokott 
szakmai vezetővel. Amikor feltűnik nekik, hogy más a vezető, akkor természetesen 
ők is, családtagjaik is érdeklődnek, hogy mi ennek az oka. Eljutott hozzám az, az 
információ is, hogy annak, aki most ezt a feladatot ellátja, nincs meg a megfelelő 
végzettsége. Lehet, hogy ez nem a képviselő-testület kompetenciája, de a 
polgármesternek ezekről a dolgokról mindenképpen tudnia kell, ő nem tájékoztat 
bennünket, még egy írásos sor jelzéssel sem, miközben sok embert érintő 
problémáról van szó. Ezeket a dolgokat nem lehet titokban tartani. Köteles vagyok 
ezeket a jelzéseket továbbítani, csak azt nem tudom, hogy miért ilyen válaszokat 
kapok rá.  
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Ugyanilyen mellébeszélés van a temetővel kapcsolatban is. Nem az a lényeg, hogy 
kinek kell ellátni a közfeladatot a bárándi temetőben, ez most nem kötődik ide. Az 
kötődik ide, hogy a 2015-ös beszámolóban valószínűleg nem releváns számok 
jelentkeztek. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Még egyszer elmondom, hogy a dokumentáció áttekintése, illetve a szakmai vezető 
kinevezése az intézményvezető hatásköre, az ő felelőssége. Amennyiben igaz, amit 
képviselő úr mond, hogy nem felel meg a jogszabályoknak az adott kolléga 
kinevezése, az intézményvezető lesz ezzel kapcsolatban számon kérve. Olyan 
szakmai vizsgálatok voltak az elmúlt évben, tárgyalt is róla a képviselő-testület, ahol 
az összes szakmai feladatot felülvizsgálták. Ezekről jegyzőkönyvek is készültek, 
melyek szerint teljesen megfelelőnek találták az intézmény szakfeladatokon való 
működését. Amennyiben van ilyen probléma, intézményvezető asszony feladata lesz, 
hogy megoldja, illetve jogszabálysértés esetén a felelősségre vonás őt terheli. Nem 
hiszem, hogy olyan kolléga lenne kinevezve, aki nem felel meg a jogszabályoknak. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ennek a vitának a legrövidebb lezárása az lenne, ha hagynánk az 
intézményvezetőket, hogy elmondják erről az álláspontjukat. Hogyan lehet az, hogy 
nem valós számok vannak a 2015-ről adott beszámolóban, illetve a vezető váltás 
minek a következménye, milyen körülmények között és hogyan történt. 
 
RÁCZNÉ HEGEDŰS ILONA intézményvezető 
 
Törvény írja elő, hogy a szakmai vezetők kinevezése határozott időre, 1 évre szól, az 
minden évben meghosszabbításra kerül. A képviselő úrhoz eljutott információ téves 
abból a szempontból, hogy 2015. december 31. napjáig tartott az előző szakmai 
vezető megbízatása. 2016. január 1-jén saját hatáskörben úgy döntöttem, hogy 
megváltoztatom a szakmai vezető személyét. Erre szakmával kapcsolatos okom volt. 
Olyan kolléganőt neveztem ki 1 évre, akinek a végzettsége jelen pillanatban nem 
egészen felel meg, de felmentéssel szakirányú végzettségűnek számít. 
 
VARGA LAJOS ügyvezető 
 
A temetőben végzett szakmai munka az elmúlt évekhez képest kiemelkedő. Az ott 
dolgozó kollégák mindent elkövetnek annak érdekében, hogy a temetőben jó 
színvonalú munkát végezzünk, a temető állapotát megőrizzük, javítsuk és a 
szertartások színvonala magas szintű, a kegyelethez méltó legyen. Nem célja a kft-
nek, hogy a temetések arányát mahinálja, mint ahogy képviselő úr azt feltételezi. 
Pontos a nyilvántartásunk. Nem tudom most megmondani, hogy Báránd-
Püspökladány tekintetében van-e ez a visszajelzése, de fogjuk erről tájékoztatni a 
képviselőket, hogy mindenki megnyugodjon ezzel kapcsolatban. 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a polgármesteri jelentést elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 5 igen, 4 tartózkodás. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a polgármesteri jelentést elfogadta. 
 
 
2. Napirend 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság megtárgyalta a 
beszámolót. Az ügyvezető jelent volt a bizottsági ülésen, a feltett kérdésekre 
megválaszolt. A bizottságnak az a véleménye, hogy a cég nagyon jól végzi ezt a 
közszolgáltatást, a személyszállítást, a lakossági visszajelzések is ezt bizonyítják. 
Ügyvezető úr örömmel számolt be arról, hogy a mérleg pozitív. Gratuláltunk neki, a 
bizottság elfogadásra javasolja a beszámolót. 
 
Kérdések 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Nagyon jó lett volna, ha itt lett volna a vállalkozó is, hiszen ez a kérdés igazán neki 
szólna. A 7.30-as reggeli járattal kapcsolatban történt felém egy lakossági 
megkeresés, ahol a lakosság ugyanúgy látja, mint a vállalkozó, hogy ott már nem 
minden esetben kulturált utazásról van szó, akkora tömeg van a buszon. Nem tervezi-
e esetleg a vállalkozó, hogy egy nagyobb busszal ezt a járatot kiváltaná, hogy az 
adott időpontban utazó embereknek biztosítsa a kulturált utazás lehetőségét? 
 
A beszámolóból úgy értelmeztem, hogy díjemelést az idén sem tervez a vállalkozó, 
de ebben a lakosságot nyugtassuk meg, ez ténylegesen így van.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
A beszámoló 4. pontjában a vállalkozó ezt tárgyalja is. Egyértelműen szeretne a 
közeljövőben ezen változtatni, nagyobb buszt fog beállítani a 7.30-as járatra.  
 
Az árat is tartani szeretné, amelyet az elmúlt évben kalkuláltak.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A vállalkozó tegnap itt volt a bizottsági ülésen, ahol gratuláltam neki, mert azt 
bizonyította be, hogy ha valaki odafigyel a tevékenységére, akkor azt akár 
eredményesen és főleg megelégedésre is tudja végezni. A 7.30-as járat azonban 
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pontosan azt mutatja, hogy lényegében egyetlen fizető vendég utazik a járatok 
átlagában. Amennyiben ehhez képest a 7.30-as járat zsúfolt, akkor az, az 
iskolaidőszaknak a következménye. Amikor számomra egy meggyőző, áttekinthető 
és tulajdonképpen jelentős kérdéseket fel sem vető beszámolót kaptam, akkor az 
visszaigazolta nekem azt, hogy kettő és három évvel ezelőtt mi egy átverés áldozatai 
lettünk. Ezt az átverést is a többségnek köszönhetjük, akik akkor bizalmat szavaztak 
egy olyan vállalkozónak, aki nem tudta semmiképpen sem bizonyítani azt, hogy ő 
erre a feladatra alkalmas. Azt azonban közgazdasági szemlélettel aggályosnak vélem, 
és neki is elmondtam, amíg a helyi bevételek csökkenő trendjét legfeljebb a 
fogyasztói árkiegészítés, az önkormányzati hozzájárulás teszi nyereségessé, akkor ő 
persze jól gazdálkodik, csak látszik belőle, hogy a püspökladányi helyi 
buszközlekedés életképtelen támogatások nélkül. Ez persze nem új felismerés, de 
számomra meggyőző az a vállalkozói hozzáállás, illetve maga a beszámoló is, ami 
miatt elfogadásra javaslom. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Magam is arra biztatom a képviselőket, hogy fogadják el a beszámolót, mert az 
elmúlt időszakban bármilyen, a lakosságon keresztül érkező, megkereséssel élt az 
önkormányzat a vállalkozó felé, mindig együttműködő volt, próbált a lakossági 
igényekhez alkalmazkodni.  
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Kifejezem elismerésemet a vállalkozónak. Elmondható, hogy jól végzi a munkáját ez 
a vállalkozás, eleget tesz a kéréseknek, amelyeket az önkormányzat megfogalmaz. 
Egy példát szeretnék erre mondani. Amikor a piac átépítése folyt, azt kérte az 
önkormányzat, hogy piaci napokon a sportpálya felé járjon a busz, azt is teljesítette. 
Az előző vállalkozóval kapcsolatban nem használnék olyan kifejezést, hogy átverés 
áldozatai lettünk, hiszen nincs két egyforma ember, az egyik vállalkozás így 
működik, a másik úgy, esetleg a feltételek sem azonosak, stb. Nem bántanám az 
előző vállalkozót sem, de a mostanit megdicsérem. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
A beszámolót elfogadom és elfogadásra javaslom. Amiért nagyon örültem ennek a 
beszámolónak, hogy minden olyan információt tartalmazott, amit a képviselő társaim 
kértek. Dicséretes dolog, hogy adózott eredménye van a vállalkozónak amellett, hogy 
megfelelő, jó színvonalú szolgáltatást nyújt a városban lakóknak.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Megragadom a lehetőséget, gratulálok a vállalkozónak. Nagyon örülök annak, hogy 
olyan mondatokat írhatott le a beszámolójában, amire mindannyiunknak fel kell 
kapnia a fejét. Leírhatta, hogy a félév során 0 baleset történt, személyi sérüléses 
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baleset nem történt, ezek nagyon fontos dolgok. Azt is nagyon fontosnak találtam a 
beszámolójában, amikor arra utalt, hogy a közszolgáltatási tevékenység megkezdése 
óta személyi változás nem történt. Elfogadásra javaslom a beszámolót.  
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Magam is elfogadásra javaslom a beszámolót, tekintve, hogy a tevékenység, amit a 
vállalkozó végez, folyamatos, zavartalan és a lakosság megelégedésére történik.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Képviselő asszony említést tett a beszámoló korrektségéről, én arra utaltam, hogy az 
előző vállalkozónál ez a beszámoló nem volt ilyen, amit ügyrendi problémának 
tartok, vagyis a beszámoló az SZMSZ előírásainak nem felelt meg. Ez viszont 
megfelel. Amikor ezzel kapcsolatban vívtam a csatározásaimat és voltam kénytelen 
több alkalommal bizottsági üléseken esetleg olyan kérdéseket is feltenni, amit 
egyébként egy beszámolónak kötelessége lett volna tartalmaznia, abból fakad az, 
amit Márkus alpolgármester úrnak vagyok kénytelen jelezni, igen, van mit kritizálni, 
és nem csak a vállalkozó tevékenységén, hanem a képviselő-testület munkáján is, 
mert olyan előterjesztéseket fogadtunk el, amelyek nem feleltek meg az előírásoknak. 
Ezeket tárgyalni sem lett volna szabad, amíg ki nem egészíti, de nem ez történt. 
Emlékezetem szerint novemberben vette át az előző vállalkozó a szolgáltatást és mi 
abban a pillanatban kifizettük neki a 3 mFt arra az évre jutó támogatást, mert azt 
előtte a Hajdú Volánnak nem adtuk oda valamiért. A vállalkozó ebből vette meg azt 
a „kutyaól”-buszt, amely aztán két éven keresztül felháborodást keltett 
Püspökladányban. Amennyiben az megtörténhetett, hogy az önkormányzat pénzén 
vásárolta meg a szolgáltóeszközt vagy annak az egyikét, akkor furcsa, hogy amikor 
felmondja a szerződést, akkor az, az ő tulajdonában marad. Pedig ez is megtörtént. 
Ráadásul nagyon olcsón odaadtunk neki egy telket, hogy építsen oda egy 
buszgarázst. Nézzünk utána, hiszen belül van az elévülési időn, vannak nekünk ilyen 
eseteink ingatlanokkal kapcsolatban. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr, az előző vállalkozó minden egyes beszámolója a jogszabályoknak 
teljes mértékben megfelelő volt.  
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A vállalkozó tegnap itt volt a bizottsági ülésen és elmondta, hogy semmiképpen nem 
kíván díjemelést végrehajtani.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a beszámolót elfogadja, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 9 igen. 
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58/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a személyszállítási 
szolgáltatásokról szóló 2012. évi XLI. törvény alapján megkötött Közszolgálta-
tási Szerződésben foglaltak szerint, a 2015. évi Püspökladány város közigazga-
tási határán belül autóbusszal végzett menetrend szerinti helyi személyszállítási 
tevékenységről szóló beszámolót elfogadja. 
 

Határidő:  azonnal 
Felelős:      Dombi Imréné polgármester 
 
 
3. Napirend 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és elfogadásra javasolja.  
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
A Start Mintaprogram bevételi oldalán az évesen előirányzott 2 mFt-ból eddig 
mennyi folyt be május 31-ig? Hogyan lehetne ezt a bevételt növelni? A Start 
Mintaprogram mely részeiből folyt be ez a bevétel?  
 
A kiadási oldalon 1 mFt már nagyon régóta ott van a városmarketing koncepció 
elkészítésére. Ez mikor fog megvalósulni? 
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Körülbelül 500 eFt folyt be eddig, főleg a tavaly kiállított és ebben az évben befolyt 
számlákból tevődik össze.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Az 1 mFt valóban régóta ott van a kiadási oldalon. Bízom benne, hogy sikeresek 
lesznek a pályázataink, el tudunk ezekben indulni. Ezen kívül többkörös egyeztetés 
volt a szállásadókkal kapcsolatban, hogy egy kiadványt kellene összeállítani közösen, 
az összes szállásadót szerepeltetve. Hiszem, hogy a sikeres pályázatok után sikerül 
egy városmarketinget elindítani ebből a forrásból. Ez nem nagy összeg, de ahhoz 
elég, hogy a városmarketinget elindítsuk és forrásokkal egészítsük ki.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A rendelet módosítás előterjesztése igencsak szűkszavú. A 4. oldal tetején olvasható, 
hogy „Felvezetésre került a közfoglalkoztatás módosított előirányzata a támogatási 
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szerződéseknek megfelelően.”. A szerződéseket ki hagyta jóvá, ki kötötte meg a 
munkaügyi központtal? Miért nincs a testületnek ezzel kapcsolatban tennivalója? 
Miért hagyják ki a testületet belőle? Legalább tájékoztatnák.  
 
Több pályázatot adtunk be az idei év során, illetve folyamatban vannak a pályázat-
beadások. A pályázatírókkal kötött megállapodásnak milyen az előélete? Milyen 
módon történt a kiválasztás? Miért nem került testület elé ez a döntés vagy legalábbis 
a döntés végeredménye, hogy kit hatalmazunk fel szerződéskötésre? 
 
A bentlakásos otthonnal kapcsolatban miért szerepelhet még mindig az, az összeg a 
soron, amely összeg 2013. december 31-e óta hamis? 
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A közfoglalkoztatási támogatási szerződések a munkaügyi központtal lettek 
megkötve az önkormányzat és a munkaügyi központ között. Ezek a támogatások 100 
%-os intenzitásúak, ezek kerültek felvezetésre. Ez két programot érintett ebben az 
évben, ami március 10-től és április 1-től indult, 440 és 74 fő foglalkoztatásával. 
Ezek az összegek kerültek itt felvezetésre a kiadási és a bevételi oldalon is. 
 
JENEY TIBOR irodavezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A kiválasztás pályáztatással történt meg, a legkedvezőbb ajánlatot adó pályázatíró lett 
kiválasztva.  
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A sor még mindig azért tartalmazza ezt az emelt összeget, mivel a D&D Builder 
többet számlázott ki, amit mi nem fizettünk meg. Velük szemben az 
önkormányzatnak kötbérigénye jelentkezett. Ez az összeg azért lett beállítva, mert ez 
még nem realizálódott. Amikor befejeződnek a munkálatok és ezek rendeződnek, 
akkor minden a helyére fog kerülni.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A közmunkásokkal kapcsolatos információt tegnap megkérdeztem, tehát ma már 
nem lepődöm meg azon, hogy itt 515 fő munkaügyi központon keresztül történő 
foglalkoztatásáról van szó, de a februári költségvetéskor ez a szám még nem ennyi 
volt. Most már legalább tudjuk, hogy az Újtelepen tevékenykedő 74 főnek a 
munkaügyi központon keresztül történik a foglalkoztatása. Egyébként sokakban 
összekeveredek a Start Mintaprogram és ez.  
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Második kérdésem a tartalékalapra vonatkozik. Emlékezetem szerint a 
költségvetésben 36 mFt-ot tettünk ide, de nem így, mert a bizottsági javaslat nem ez 
volt, hanem az, hogy útalapra... (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Az asztalnál ülő képviselők többségének nem kell arra felhívni a figyelmét, hogy van 
a közfoglalkoztatás és van a Start Mintaprogram. Eddig is teljesen elkülönült 
egymástól a kétfajta közfoglalkoztatás, nem összekeverendő a kettő.  
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Az előterjesztésben szereplő összegek, pl. amit a Hungarocontroll pályázaton az óvoda 
felújítására nyertünk, vagy az ipari parkkal kapcsolatos pályázatnál szereplő összeg, 
akkor kerülhetnek csak felhasználásra, ha most a rendelet módosítását elfogadjuk? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Márkus Gábor alpolgármester kérdésére 
 
Igen. Ahhoz, hogy ezek az összegek bekerüljenek a költségvetésünkbe, most minősített 
többséggel kell elfogadnunk a rendelet módosítását. Amennyiben nem lesz meg a 
minősített többség a szavazásnál, akkor az összegek nem kerülnek átcsoportosításra.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Volt egy összevont bizottsági ülés, amelyen hoztunk egy döntést, hogy ez az összeg 
bizonyos útépítésekre legyen elkülönítve. Azonban született egy ezzel ellentétes 
döntés is, ami végül valamilyen szinten elfogadásra került, amit a bizottsági elnökök 
hoztak. Ez a jelenlegi költségvetés módosítás ennek az ellenkezőjét igazolja, mert itt 
az útépítésekről, útjavításokról szó sincs, teljesen más körben használjuk fel a pénzt. 
Marad-e a tervezett tartalékalapból valamennyi összeg az útépítésekre, útjavításokra? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Egyszerű lesz a válaszom, a képviselő-testületen múlik. A szabad felhasználású 
források a tartalékalapunkban szerepelnek, tehát ha bármit szeretnénk, legyen az 
fejlesztés, önerő vagy bármi más, innen tudjuk a forrásokat biztosítani.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ismét összekeverjük a sorrendet, hiszen van még két olyan napirendi 
előterjesztésünk, amely a tartalékalap terhére való további pénzfogyást mutat. Elég 
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farizeus a dolog, hogy most előadjuk a drámát. Miért nincs itt a három képviselő? 
Ehhez képest, ha mi érzelmi zsarolt állapotunkban vagyunk, akkor adjuk össze 
ezeket a számokat. Itt 34 mFt-ot a tartalékalapból a mai napon sikeresen el 
szándékozik költeni az előterjesztő. Ebből fontosnak egyedül a 13,5 mFt-ot, az ipari 
parkkal kapcsolatban tartom, viszont hogyan tudjam megszavazni, ha egyébként az 
egész költségvetés módosítás mentalitása változatlanul pazarló. Polgármester 
asszony pedig hagyja abba azt a cinikus megállapítását, miszerint a képviselők 
többsége tudja a különbséget a közmunka és a startmunka között. Nyilvános ülésen 
vagyunk, az információkkal a lakosságot tájékoztatjuk, nem a képviselők többségét, 
akik megmutyizzák egymás között frakcióülésen, hogy mit kell szavazni. Hol 
vannak azok, akik most távolmaradtak, ezzel veszélyeztetik a költségvetés 
módosításának elfogadását. Ez az alapvető probléma és ne ránk mutogassanak. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A lakosság felé elég részletesen adtuk az információkat a Start Mintaprogrammal 
kapcsolatban, hiszen 2011-ben ez egy új dolog volt a közfoglalkoztatásban. Ez volt 
az a közfoglalkoztatáson belüli foglalkoztatási forma, amelyben 1 évre tudtuk a 
közfoglalkoztatottakat bevonni a rendszerbe. Több olyan testületi határozat is 
született, amellyel pl. a földeket biztosítottuk a Start Mintaprogramhoz, hogy 
egyáltalán ezeket az embereket tudjuk foglalkoztatni. Hiszem, hogy a lakosság ismeri 
a Start Mintaprogramot, azon belül a betonelem gyártást, a mezőgazdasági, egyéb 
munkákat, de amennyiben a lakosság igényli,  adjuk meg a tájékoztatást.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A Jobbik Frakció nevében mondom el, hogy a fejlesztéseket alapvetően minden 
esetben támogatjuk, ha az a város javát szolgálja, annak érdekeit képviseli. Ezek a 
fejlesztések számunkra elfogadhatóak. Itt a probléma az, hogy azt is látnunk kell, 
hogy az útjaink állapota egyre romló. Tisztában vagyunk a jelenlegi helyzettel, hogy 
ezeknek a fejlesztéseknek az a feltétele, nekünk hozzá kell adnunk a szavazatunkat, 
hajlandóak is vagyunk erre. Azt is tartsa mindenki szem előtt, az útjaink állapota 
előbb-utóbb azt fogja követelni, hogy egy nagyobb összeget kell rá szánni. 
Elfogadásra javasoljuk a rendelet módosítását. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ezt mindannyian tudjuk, hiszen képviselők vagyunk, itt élünk Püspökladányban. 
Nem csak az utak, a járdák is fejlesztésre szorulnak, mert az elmúlt évtizedekben 
nem voltak felújítva. Köszönöm a Jobbik frakció hozzáállását. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
A Fidesz-KDNP képviselőcsoportja nevében, mint képviselőcsoport-vezető jelzem, 
hogy három távollévő képviselő társunknak, miután azt mindenki tudja, nem főállású 
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képviselők vannak a képviselő-testületben, a munkájával kapcsolatos 
elhalaszthatatlan elfoglaltsága van. Mindhárom képviselőnek messzire kellett 
elutaznia, ezért vannak távol. Köszönöm Balázs Sándor képviselőnek a korrekt 
megnyilvánulást.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A tartalékalap kontra elfogadás szituációban, abban az esetben, ha ez egy külön 
napirend lenne, akkor én is elfogadnám. Amikor salátatörvényben, költségvetés 
módosításképpen lenyomják a torkunkon az összes, nem átlátható kiadásokkal együtt 
a fejlesztéseket, legyünk egy picit észnél, legalábbis figyelmeztetnék erre. Azért 
mondtam a bentlakásos otthon összegét, mert vettem a fáradtságot, elolvastam az 
ezzel kapcsolatos iratokat és ezért állítom azt, hogy 2013-ban, még mielőtt szerződést 
bontottunk volna, 46 mFt-ot a kivitelezőnek kifizettünk. Ezt a 46 mFt-ot a 196 mFt-
ból nem vonták le a 2013-as beszámolóban és azóta sem. Van egy fennmaradó 20-25 
mFt-os negyedik részszámla, azt nem vitatom, az megfelelő a kötbér kompenzációra, 
bármikor is történik meg, de annak semmi köze a 2013-as évhez, arról beszélek, 
hogy 2013-ban 46 mFt-ot kifizettünk. Ebből az következik, ha most még csak május 
26-a van, de elvileg 31-én a bentlakásos otthon műszaki átadása lezárulna, tehát 
pénzügyi értelemben tisztán látnánk, hogy valójában mibe is került nekünk ez az 
egész. Sajnálattal jegyzem meg, hogy a múlt hónapban Balázs képviselő úr kérdésére 
az irodavezető asszony nem tudott azonnali választ adni a beszerzett berendezési 
tárgyak nagyságrendjéről, azóta sem kaptunk semmilyen tájékoztatást erről. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Kiigazítom Kincses képviselő urat, szóbeli tájékoztatást kaptam arról, hogy nem 20 
mFt, hanem 30 mFt áll a berendezések vásárlására.  
 
Kincses László képviselő bekiabálással reagál a Balázs Sándor képviselő véleményében 
elhangzottakra. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a rendelet módosítással egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 nem. 
 

PÜSPÖKLADÁNY VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

9/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelete 
az önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 

4/2016. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. 
cikk (1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Püspökladány 
Város Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 6/2013. (IV. 
4.) önkormányzati rendelet 53. § (2) bekezdésében biztosított véleményezési 
jogkörében eljáró Pénzügyi és Ügyrendi Bizottsága véleményének kikérésével a 
következőket rendeli el: 

 
1. § 

 
Az önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló 4/2016. (II. 26.) önkormányzati 
rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 1. § (1) bekezdése helyébe a következő 
rendelkezés lép: 
 
„(1) Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete (a továbbiakban: 

képviselő-testület) az önkormányzat 2016. évi költségvetését 
 

a) 2 813 343 000 Ft költségvetési bevétellel 
b) 1 323 984 000 Ft finanszírozási bevétellel 

 
c) 3 137 590 000 Ft költségvetési kiadással, ezen belül 

c/1) 2 880 149 000 Ft működési kiadással ezen belül 
c/a) 1 491 583 000 Ft személyi jellegű kiadással, 
c/b) 296 854 000 Ft munkaadókat terhelő járulékkal, 
c/c) 679 517 000 Ft  dologi kiadással, 
c/d) 75 427 000 Ft ellátottak pénzbeli juttatásával,   
c/e) 336 768 000 Ft egyéb működési célú kiadással, 

c/2) 249 637 000 Ft  önkormányzati fejlesztési jellegű kiadással 
c/3) 7 804 000 Ft  intézményi fejlesztési jellegű kiadással,  

 
d) 999 737 000 Ft finanszírozási kiadással 

 
állapítja meg.” 

 
2. § 

 
(1) A Rendelet 2. § (1) bekezdésében a „98 608 000 Ft” szövegrész helyébe 

„139 783 000 Ft”, a „180 691 000 Ft” szövegrész helyébe a „184 464 000 
Ft”szöveg lép. 
 

(2) A Rendelet 2. § (3) bekezdésében a „11 fő” szövegrész helyébe a „12 fő”, az „53 
fő” szövegrész helyébe az „52 fő”, az „574 fő” szövegrész helyébe a „707 fő”, a 
„837,5 fő” szövegrész helyébe a „970,5 fő” szöveg lép. 

 
3. § 

 
A Rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 
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4. § 
 

A Rendelet 2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 
 

5. § 
 

A Rendelet 3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 
 

6. § 
 

A Rendelet 3/A. melléklet helyébe a 3/A. melléklet lép. 
 

7. § 
 

A Rendelet 4. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 
 

8. § 
 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba, és a hatálybalépését követő 
napon hatályát veszti. 
 
 
 
 D o m b i  Imréné  K e s e r ű  László  
 polgármester  jegyző 
 
 
4. Napirend 
 
Kérdések 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Hogyan fogadhatunk el egy ilyen előterjesztést, amikor a három bizottsági elnök 
nincs jelen?  
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Az előterjesztést a bizottsági elnökök aláírták, a tartalmával tisztában vannak. Az, 
hogy nincsenek jelen, nem gátja annak, hogy a képviselő-testület tárgyalja ezt az 
előterjesztést.  

 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ebben az esetben kihez kell a kérdéseinket intézni? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A kérdésektől függően a bizottsági tagokhoz, jegyző úrhoz, illetve hozzám. 
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Ügyrendi hozzászólás 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Vegyük le napirendről és tárgyaljuk legközelebb ezt az előterjesztést.  
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat alapján az előterjesztő a tárgyalás bármelyik 
szakaszában visszavonhatja az előterjesztést a döntés előtt. Az a helyzet állt elő, hogy 
a három előterjesztőből kettő távol van, ebben az esetben vita nélkül a képviselő-
testület szavaz. Amennyiben többségi szavazatot kap ez a felvetés, akkor lekerül a 
napirendről és a következő ülésen kerül a képviselő-testület elé. 
 
Vélemények 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ennek az előterjesztésnek a megtárgyalása nem akkora jelentőségű, hogy ne tudjuk 
ezt megtárgyalni nélkülük. Felhívnám mindenkinek a figyelmét, ha mi elvárjuk 
másoktól, hogy legyenek itt, amikor az ő beszámolójukat tárgyaljuk, akkor képviselő 
társaimnak is kötelességük akadályoztatásuk esetén másik időpontot megjelölni az 
ügy tárgyalására.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Tegnap mindhárom bizottsági elnökkel találkoztam, csak dr. Lente Péter jelezte a 
távollétét, de őt ez a napirend nem is érintené. A másik két bizottsági elnök a 
bizottsági ülésen nem jelezte, hogy ma nem lesz itt. Azt is meg kell kérdőjelezni, 
hogy miért adták a szavazatukat bármelyik napirendhez, amit a bizottság tárgyalt, ha 
ezt ők itt a testület előtt nem képviselik. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Egyetértek azzal, amit Balázs Sándor képviselő úr mondott, ettől függetlenül az 
előterjesztéssel lehet foglalkozni és döntést hozni. Kovács Krisztina elnök asszony is 
jelezte az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság ülésén, hogy a mai testületi ülésről 
egyéb elfoglaltsága miatt hiányozni fog.   
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Vita nélkül döntenie kell a képviselő-testületnek Kincses László képviselő javaslatáról. 
 
Aki Kincses László képviselő úr javaslatával egyetért, hogy vegyük le napirendről az 
előterjesztést, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 1 igen, 5 nem, 3 tartózkodás. 
 
Megállapítom, hogy a javaslat nem kapott többségi támogatást.  
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Aki elfogadja az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság beszámolóját, kérem 
szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 6 igen, 2 tartózkodás, 1 fő nem szavazott. 
 
Aki elfogadja a Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
beszámolóját, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 5 igen, 3 tartózkodás, 1 fő nem szavazott. 
 
Aki elfogadja a Szociális és Humán Bizottság beszámolóját, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 5 igen, 3 tartózkodás, 1 fő nem szavazott. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület elfogadta az állandó bizottságok átruházott 
hatásköreinek gyakorlásáról szóló 2015. évi beszámolót. 
 
 
5. Napirend 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző szóbeli kiegészítése 
 
A beszámolóból is kiderül, az elmúlt évben reformértékű változások nem érintették a 
hivatal működését. Egy változás volt, ami újdonság, a közös önkormányzati hivatal 
kialakítása és működtetése. A szerepi képviselő-testülettel, polgármester asszonnyal, 
kollégákkal olyan munkakapcsolat alakult ki, ami zökkenőmentessé teszi a 
működésünket, még ha vannak nehézségek is. Ami a közös hivatalt változásként 
érintette, az, az volt, hogy a foglalkozást helyettesítő támogatás átkerült a járási 
hivatalhoz. Az utóbbi idők személyes tapasztalata, valamint a kollégák tapasztalta 
alapján megnőtt a lakosok egymással kapcsolatos panaszainak a száma. Egyre több 
panasz érkezik hozzánk az élet minden területéről, ezeket igyekszünk kezelni. 
Nagyon sok olyan dolog is van, ami jogilag nem teljes mértékben szabályozott, 
ilyenkor a mi szakmai segítségünkkel konzultálunk a Hajdú-Bihar Megyei 
Kormányhivatallal. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A beszámoló 2. oldalának közepén olvasható egy mondat: „A Hajdú-Bihar Megyei 
Kormányhivatallal, főosztályvezetőivel, osztályvezetőivel, referenseivel a személyes 
ismeretség alapján is jó a munkakapcsolatunk.”. Ezt a mondatot nem tartom 
helyénvalónak szerepeltetni egy beszámolóban, de ha benne van, akkor viszont 
magyarázatot igényel. A múlt hónapban, amikor a belső ellenőrzési jelentés 
összefoglalóját tárgyaltuk és a GESZ-szel kapcsolatos belső ellenőrzés is benne 
szerepel, abba is bele kellett volna írni, hogy az intézményvezetőnek kiváló 
kapcsolata van a belső ellenőrrel.  
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KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
A Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal a Hajdú-Bihar Megyei Közigazgatási 
Hivatal jogutódja. Történtek ugyan személyi változások, de az elmúlt 8-10 évre 
visszatekintve zömében ugyanazokkal a kollégákkal dolgozunk együtt. Azért mertem 
leírni azt, hogy személyes ismeretség alapján is jó a munkakapcsolatunk, mert 
valóban, ha bármi problémánk van, készségesek, bizalommal fordulhatunk hozzájuk. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ennek a jó kapcsolatnak lehet a következménye az, hogy a kormányhivatal nem 
veszi észre, a püspökladányi önkormányzat Pénzügyi és Ügyrendi Bizottságának 
jegyzőkönyvei fél éve nem publikusak, vagy pedig az lehet, hogy a hivatal felé 
elküldték, csak éppen közzé nem tették? 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Ez nem a jó viszonynak tudható be. A Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal 
általános jelleggel minden egyes önkormányzatot, polgármesteri hivatalt megkeres 
írásban, sőt a szakmai napokon a napirend mindig az önkormányzatok működésének 
időszerű kérdéseivel kezdődik, amikor osztályvezető asszony felhívja a figyelmünket 
a jegyzőkönyvek határidőben történő beküldésére. A múlt héten többek között erről is 
egyeztettünk a kormányhivatalnál. Természetesen van elmaradásunk, hiszen nem 
rendelkezünk megfelelő kapacitással a jegyzőkönyvek legépelésére, különös 
tekintettel arra, amikor egy-egy testületi ülés után 6-7 órás anyagokat kell 
végighallgatni, legépelni, több sorral átnézni, javítani, hitelesíteni és emellett még ott 
vannak a bizottsági jegyzőkönyvek. Volt most egy személycsere is ezen a területen, 
de igyekszünk minden tőlünk telhetőt megtenni, hogy ezeket minél hamarabb 
pótoljuk. Nincs szó eltitkolásról, ismerjük ezt a problémát és ők is ismerik. 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
A beszámoló első oldalának alján a „Több probléma is jelentős terhet rótt a 
hivatalunk számára, …” kezdetű bekezdésben szó van a kóbor ebek befogásáról is 
Szerepen. Ki végzi ezt?  Püspökladány az állatmenhely szempontjából ehhez 
csatlakozott-e? Milyen feladatot ró ez az önkormányzatunk számára? 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Ezeknek a problémáknak, amelyek Szerep vonatkozásában jelentkeztek, nem a 
szakma a megoldhatója, hanem a képviselő-testületnek kell benne döntést hozni. 
Ezek mind jelentős költségkihatással járnak, akár a kóbor ebek befogása, akár a 
folyékony hulladék szállítása, illetve van még egy fő probléma, az ürmösháti 
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egészséges ivóvíz ellátás. Ezekben már több körben volt képviselő-testületi ülés, 
szakhatóságokat, szakértőket hívtunk össze. Az elmúlt év végén tartott szakmai 
napon a kormányhivatal külön felhívta a figyelmünket, hogy eddig türelmesek 
voltak, de most már a Kúriához fognak fordulni. Ezek a döntések megszülettek 
Szerep vonatkozásában, pályáztatunk, közzéteszünk, meghívunk szakembereket. A 
szerepi polgármester asszony próbált létszámfejlesztést is elérni, pl. kóbor ebek 
befogására, illetve kijelölni egy alkalmas gyepmesteri telepet, azonban mivel 
mindehhez nem járul megfelelő forrás, ezek a dolgok nem valósulnak meg. Már 
most elérkeztünk abba a stádiumba, hogy már bírságot is kiszabtak a kóbor ebek 
befogásával kapcsolatban. Keressük a legjobb megoldást, de kihangsúlyozom, hogy 
ehhez a megfelelő forrásokat a képviselő-testületnek kell biztosítani.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Igen, tapasztalom, hogy a jegyzőkönyvvezetés, továbbá jegyzőkönyvírás, -hitelesítés 
elég szűk keresztmetszet az önkormányzatnál. Pontosan ez az egyik hiba, ami a 
bizottsági ülés, testületi ülés egyik napról a másikra történő átcsoportosítását jelzi. Még 
egy hete sincs az apparátusnak, hogy foglalkozzon a bizottsági jegyzőkönyvekkel, az 
utolsó pillanatban kapjuk meg a bizottsági határozatokat a testületi ülés előtt, átfutni is 
alig van időnk. Jártunk már úgy, hogy nem pont az lett beleírva. Hibák forrása mindez. 
Egy nagy hibára szeretném felhívni a figyelmet. Jegyző úr, írtam önnek egy levelet 
május 9-én, a múlt havi testületi ülés 7. pontjával kapcsolatban. Abban a levélben 
konkrétan leírtam, hogy elmondtam jól hallhatóan egy olyan mondatot, hogy a 
teremben több érintett képviselő van. Nem hogy nem válaszolt rá, hanem a 
jegyzőkönyvből is kimaradt ez a mondat. A hivatalos önkormányzati testületi ülés 
jegyzőkönyve nem tartalmazza az általam hangsúlyozottan elmondottakat. Hacsak ezt 
nem tartalmazná, akkor mondhatnánk, hogy ez megint az én egyéni mániám, de 
Balázs képviselő úr mondatait is meglehetősen átfogalmazták a két laptop és 
videokamera kapcsán, vagy a Kovács Krisztina képviselő asszony érdekes, 
„elfogadásra javaslom a napirendet” című mondatát is félbevágták. Magyarán szólva ő 
megnyugodott abban, hogy ha nincs felelősség, akkor el tudja fogadni. Ha ilyen 
információk kimaradnak a jegyzőkönyvezésből, ne mondja el a szó szerinti 
jegyzőkönyv definícióját, több mondatom sorozatban betűről betűre olvasható a 
jegyzőkönyvben, csak véletlenül ez maradt ki. Ezzel az üggyel kapcsolatban nem 
biztos, hogy a Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatalhoz fogok fordulni, mert ott 
túlságosan jó kapcsolatuk van. Amit itt csinálnak, folyamatos hamisítás. Nem mindig a 
jegyzőkönyvekben, hanem az előterjesztésekben, a háttérdokumentumokban.  
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Képviselő úr, kikérem a magam és a kollégáim nevében, amit a hamisítással 
kapcsolatban mondott. Elmondom sokadszor a Mötv. azon passzusát, hogy a 
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tanácskozás lényegét tartalmazó jegyzőkönyv készül, nem pedig szó szerinti 
jegyzőkönyv, mint a Parlamentben. A tanácskozás lényegét tartalmazó 
jegyzőkönyvnél a szakma megítélése szerint az is elégséges, ha leírják, hogy ki a  
felszólaló, illetve pl. hogy „Nem támogatom az előterjesztést.”, ez a lényege az 5 
perces beszédnek. 
 
A másik pedig, hogy a jegyzőkönyvek írásával nem az a probléma, hogy egy héten 
van a bizottsági ülés a képviselő-testületi üléssel, és ezért halad lassan a jegyzőkönyv, 
hanem az, hogy ha egy hónapban van 35 óra összevont bizottsági és testületi ülés, 
mert az akkor is 35 óra, ha egy héten vannak megtartva, akkor 35 óra hanganyagát 
kell legépelni.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A lényeg, igen. Mi határozza meg, hogy mi a lényeg? Ha más nézőpontból nézzük, 
valaminek az elhallgatása is törvénysértő, különösen azért, mert nyíltan hangzott el, 
és erről felvétel van. Gyakorlatilag 3-3,5 éve gyakorlom a betekintés jogát. Ezt 
nagyon sok esetben nehezítik, minimum időveszteségekkel tudom ezt megtenni, de 
számomra több mint megdöbbentő, biztosan léteznek háttérhatalmak, mert a Fidesz 
mostanában háttérhatalmakat emleget, mert jeleztem jegyző úrnak, hogy a 
szennyvízberuházás koordinációs jegyzőkönyvéből több hiányzik. 32-nél álltam 
meg, több nincs a hivatal birtokában. Erre kaptam egy 33. számú koordinációs 
jegyzőkönyvet, amelynek egy nagyon érdekes megállapítása van, ami sajnos 
ellentmond annak a független szakértői jelentésnek, amit jegyző úr kezdeményezett 
decemberben, de egy fél éve nem tud róla a testület, hogy mi is ennek a konklúziója. 
Ez a 2014. november 3-i 33. számú jegyzőkönyv leírja, hogy „Az üzemeltető szerint 
kívánatos lenne az iszaptároló lefedése, de az a javaslat elvetésre került a beruházó, 
tehát az önkormányzat részéről.”. Mikor tárgyaltunk mi arról, hogy milyen típusú 
javaslatokat kellene a módosítások keretében megvalósítani? (Letelt az idő.) 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Ez nem igazán kapcsolódik a napirendi ponthoz, de megválaszolom képviselő úrnak. 
Ezért voltak a koordinációs megbeszélések, ahol a kivitelező, a műszaki ellenőr és a 
beruházó egyeztessenek a beruházás folyamatában, és ott ilyen döntések születtek, 
amit gondolom, hogy a jegyzőkönyv nem tartalmaz. Bizonyos műszaki 
indokoltságok felmerülhettek ezen a koordinációs megbeszélésen is.  
 
Az előbb elfelejtettem mondani a személyes érintettséget. Azt mondja ki a törvény, 
hogy az, akit vagy akinek közeli hozzátartozóját az ügy személyesen érinti. A múlt 
héten a kormányhivatalban többek között még erről is beszéltünk, és a 
kormányhivatalnak az, az álláspontja, hogy ez a törvényi rendelkezés nem egyezik 
meg az ön felfogásával. Képviselő úr nagyon tág körben értelmezi ezt a bizonyos 
érintettséget, összeférhetetlenséget. A jog ennél szűkebb kereteket tesz lehetővé. 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr elég erős szavakat használt a hivatal munkájával kapcsolatban. A 
hivatalban felkészült kollégák vannak, jegyző úr nagyon odafigyel a 
továbbképzésekre, a folyamatos szakmai felkészültségre. A szerepi önkormányzat is 
maximálisan elismeri azt a kompetenciát, amellyel a püspökladányi hivatal dolgozói, 
kollégái rendelkeznek. Olyan hatalmas jegyzőkönyv „áradat” kerül ki a hivatalból a 
testületi és a bizottsági ülések révén, hogy megkockáztatom azt, hogy a megyében, 
de talán még az országban sincs még egy olyan település, ahol ekkora mennyiségű 
anyag kerül ki. Képviselő úr háttérhatalomról beszél. Az SZMSZ-ünk szabályozza 
azt, hogy a képviselők mikor jöhetnek az irodavezetőkhöz különböző adatokat, 
információkat kérni. Megkockáztatom, hogy képviselő úr sokkal több időt tölt a 
hivatalban, mint bármelyik bizottsági elnök, és több időt tölt adatok kérésével, a 
kollégák feltartásával, mint jómagam. Nézzük meg, ki az, aki beül a kollégának a 
székébe, úgy, hogy meg sem kérdezi és a számítógépéről különböző adatokat tölt le, 
néz meg. Megköszönöm a hivatalnak, jegyző úrnak, aljegyző úrnak és minden 
kollégának az elmúlt éves munkáját. Nem volt egyszerű a 2015-ös év, hiszen január 
1-jétől a Püspökladányi Közös Önkormányzati Hivatal révén a szerepi ügyeket is el 
kell látni.  
 
Kincses László képviselő bekiabálásokkal illette Dombi Imréné polgármester hozzászólását. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki elfogadja a beszámolót, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott.  
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület elfogadta a Közös Önkormányzati Hivatal 
működéséről és a jegyzőre átruházott hatáskörök gyakorlásáról szóló 2015. évi 
beszámolót.  
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Megköszönöm polgármester asszony és a képviselő-testület támogatását a kollégáim 
nevében és megköszönöm a kollégáim munkáját is.  
 
 
6. Napirend 
 
Kérdések 
 
FENYVES VIDOR képviselő 
 
A beszámolóban a körök mit jelentenek?  
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Az összegzés első mondata, miszerint „Természetesen sok programról nem tettem 
említést, részint, mert Polgármester asszony havi beszámolójában részletesen, 
kiegészítésekkel együtt szerezhettek tudomást …”, mire vonatkozik? 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok az alábbi választ adta 
 
Fenyves Vidor képviselő kérdésére 
 
Az előző évi beszámolómban is volt egy ilyen diagram, ez ahhoz hasonló. Úgy van 
felépítve, mint a matematikában a metszetek, azt akartam szimbolizálni, hogy 
nagyon sok városi esemény volt, de nem tudtam mindegyiken részt venni.  
 
Azért írtam azt, hogy benne van polgármester asszony beszámolójában, mert nagyon 
sok képviselővel nagyon sok rendezvényen találkoztam és csak azokat a 
rendezvényeket írtam bele részvétel szempontjából, ahol polgármester asszonytól 
feladatot kaptam, de a többi rendezvényen is igyekeztem részt venni.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az utolsó oldalon lévő két fotót milyen szempontból választotta tanácsnok asszony? 
Miért nem többet, hiszen a rendezvények felsorolása többet engedne? 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Igen, tehettem volna sokkal több fotót is, de ez a két fotó arra utal, hogy a civil 
szervezetekkel mikor, hogyan, milyen kapcsolat van. Úgy választottam a két képet, 
hogy az egyik egy táncházi alkalomról készült, itt a zenészek azok a civilek, akikkel 
kapcsolat van. A másik pedig a lovas táborhoz kapcsolódó kép, ami szintén egy civil 
szervezettel való kapcsolatot jelent.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Esetleg egyet sem, azt hiszem, ez így lett volna korrektebb, hogy nem emelünk ki 
valamiket, főleg nem magyarázat nélkül. Kaptunk egy elvileg hat oldalas 
összefoglalót, ahol a hat oldalból van egy címlap és egy grafika 1-1 oldalon, illetve 
van két fénykép az utolsó oldalon. Ebből az következik, hogy ez egy három oldalas 
beszámoló. A magam részéről nem tartom fontosnak azt, hogy feltétlenül 
nagyobbnak látsszunk, mint amilyenek vagyunk. Az hogy duplájára növeljük, arra 
hasonlít nekem, mint amikor 2012. áprilisban a biomassza erőmű kapcsán kaptunk 
egy salátát, hogy ez lenne a tanulmány, amire fizessünk mi 6 mFt-ot. 3 mFt-tal még 
mindig tartozik polgármester asszony, csak jelzem. Három idézetet tartalmaz az 
anyag, amelyekről feltételezem, hogy önnek mindenképpen közeli, hitvallásszerű. A 
Horatius idézet második sora egy kicsit bizarr. Horatius valószínűleg nem így 
értelmezte, mint ahogy önök ezt gyakorolják.  
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PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Igen, választottam idézeteket. Azért szoktam idézeteket használni, amikor 
megszólalok vagy bármit írok, mert magyar szakos tanár vagyok és erre büszke. 
Nem kívánok szakmai vitát folytatni képviselő úrral, de lehet, hogy a horatiusi 
gondolatok értelmezése talán hozzám közelebb áll, mint önhöz. Pontosan azt jelenti 
az idézet, amit én ki akartam vele fejezni magamra vonatkoztatva, nem gondolom, 
hogy túlságosan büszkén kellene bármihez hozzáállni. Szakmailag, megfelelő 
empátiával, emberséggel és mást is erre biztatok. Megfordítom ezt a 6 oldal – 3 oldal 
dolgot, méghozzá úgy, hogy szeretek a kezemből olyan anyagot kiadni, amiben van 
egy, a vizuális képességünket motiváló rész is. Miért éppen ezeket a képeket és jobb 
lett volna, ha egyiket sem. Amennyiben nem teszek bele képeket, akkor az lett volna 
a baj, hogy miért nincs benne kép, ha pedig az összes képet beleteszem, 
magyarázattal együtt, akkor meg az lett volna a baj.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A beszámolót elfogadom, elfogadásra javaslom. Ez a beszámoló egy éves munkát 
takar, azonban egy ember éves munkáját nem feltétlenül ebből a beszámolóból kell 
megismerni. Vannak olyan részei ennek a beszámolónak, ami nem igényelt volna 
egy egész lapot. Nekem az idézetek személy szerint tetszenek, kicsit feldobja az 
anyagot. A döntést mindenkinek az alapján kell meghoznia, amit tanácsnok asszony 
az év folyamán letett az asztalra.  
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Nem vagyok magyar szakos, de ennek a beszámolónak van eleje, bevezetése, 
közepe, vége és nyilván ennek így kell lennie. Tanácsnok asszony magyar szakos 
tanár lévén szakszemmel össze tudja állítani a beszámolót. A munkájával 
kapcsolatban sokszor találkozunk vele rendezvényeken, tehát nyilvános a részvétele. 
A beszámolót elfogadásra javaslom. 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Nekem kimondottan tetszett az ábra, amely tökéletesen tükrözi azt, hogy milyen 
tevékenység is folyik a településen. Nagy öröm, hogy ennyi városi rendezvény van, de 
ezek mindegyikére elmenni csak úgy lehetséges, ha a képviselő-testület tagjai megosztják 
egymás között ezt a feladatot. A beszámoló megfelelően takarja tanácsnok asszony 
munkáját, amivel mindannyian tisztában lehetünk. A beszámolót elfogadásra javaslom. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ha elővesszük tanácsnok asszony júliusi programját, nagyon egyszerűen írta le, hogy 
a szabadtéri színpad a helyszín, a rendezvény a Ladányi Nyár minden heti programja, 
a feladat pedig részvétel, segítő közreműködés. Az hogy e mögött milyen munka van 
tanácsnok asszony részéről, egy példa: a tavalyi Ladányi Nyár nyitó rendezvényén 
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került megrendezésre az elszármazottak találkozója Nagyon sok előkészület volt 
vele, elő kellett készíteni a meghívókat, várni kellett és köszönteni kellett a 
vendégeket, kísérni kellett a Püspökladányba visszalátogató, a város vendégszeretetét 
élvező elszármazottakat. Nem kevés feladata volt ezzel tanácsnok asszonynak, de ez 
csak egyetlen napnak a kiemelése volt. Tudjuk, hogy a táblázatban szereplő sorok 
mellé milyen sok munkát kell odatenni. Megköszönöm tanácsnok asszonynak a 
munkáját, bízom benne, hogy a következő évek is hasonló intenzitással és hasonló 
eredményekkel fognak eltelni. 
 
Aki elfogadja a beszámolót, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 7 igen, 1 tartózkodás, 1 fő nem szavazott. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület elfogadta a tanácsnok tevékenységéről szóló 
2015. évi beszámolót.  
 
 
7/a. Napirend 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
A Szociális és Humán Bizottság támogatja a határozati javaslatot. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Bizottsági ülésen már kaptunk egy módosított lapot a 3. oldalról. Mivel statisztikus alkat 
vagyok, a lakosságszámmal kapcsolatos közlést meg kell említenem. Különbségek 
vannak különböző adatbázisok reális vagy nem reális számai között, de amikor a 
kormányhivatalból származó adatok érkeznek hozzánk és különbségeket mutat, azt 
nehéz értelmezni, hogy mi az a borzasztó definíciós probléma, ami miatt a lakosságszám 
értelmezésében hol ide, hol oda csúszik a közzétett szám. Ezt a megdöbbentő adatsort 
nem tudom értelmezni, bár pontosan a vele kapcsolatos tennivalóját az önkormányzatnak 
nehéz értelmeznem, mert ha azt mutatja, hogy a 0-2 éves korosztálynál van egy kis 
javulás, de a 15-18 éves korosztálynál igen jelentős csökkenés van és a közte lévőknél is, 
akkor a napirenddel érintett korosztályú gyermekek számánál az egész szociális háttér 
arra mutat, hogy az 5-10 éves időszakban egyre kevesebb létszámmal számolunk. Nem 
látunk reális képet, nem tudjuk, mi is a valóság. Milyen módszertan az, amelyikkel 
közelebb jutunk a valós püspökladányi helyzet megismeréséhez? 
 
RÁCZNÉ HEGEDŰS ILONA intézményvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A gyermekszám-csökkenésre vonatkozóan gyakorlatilag a statisztikai adatokkal nem 
tudunk mit kezdeni. Mi ezekkel a számokkal tudunk dolgozni.  
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ezek az adatok valósak-e? 
 
RÁCZNÉ HEGEDŰS ILONA intézményvezető  
 
Ezek az adatok a KSH adatbázisában szerepelnek és valósak. 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
A 3. oldal alján olvasható, hogy „Az állandó lakosságból 14 464 fő magyar, 11 fő 
bevándorolt, 5 fő letelepedett, 1 fő menekült, 20 fő egyéb. Ez a szám hogyan adódott össze?  
 
A szegregátumnak nyilvánított lakókörzet mely része Püspökladánynak? 
 
Az autóbuszbérlet támogatást ki kaphatja és melyik iskolában? 
 
SZABÓ-NAGY ANDREA ügyintéző az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
A lakosság összetétel forrása a Magyar Államkincstár Hajdú-Bihar Megyei 
Igazgatóságának Államháztartási Irodája, ami egyébként a 4. oldal tetején olvasható is.  
 
2013-ban változott a gyermekvédelmi törvény, amiben a hátrányos és a halmozottan 
hátrányos helyzet fogalma megváltozott. Az 5. oldalon fel is van sorolva, hogy mely 
esetekben hátrányos vagy halmozottan hátrányos helyzetű egy gyermek. A 
településfejlesztési stratégiában utcánként fel van sorolva, tehát az Újtelepen van egy 
szegregátum, azok a gyermekek, akiknek a lakóhelye erre a szegregátumra esik, azok 
hátrányos vagy halmozottan hátrányos helyzetűnek minősülnek.  
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
A buszbérletekkel kapcsolatosan a költségeket a Gazdasági Ellátó Szervezetnek szoktuk 
lebontani és így veszik meg a bérleteket a gyermekeknek mindegyik iskolában. 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Ahhoz, hogy a bérletek beszerzését követően ehhez a szolgáltató tudjon támogatást 
igényelni, a következő gyakorlat alakult ki: a szülők meghatalmazzák a GESZ dolgozóját 
bérletek megvásárlására, így egy kézben mozog a bérletvásárlás iskolatípusonként. A 
szolgáltató pedig nem apránként, hanem egy összegben jut hozzá a bérletpénzhez, és a 
támogatás is egyszerűbbé válik a részére. Ez az iskolabusztól független. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A táblázat szerint két év alatt 220 fővel csökkent az állandó lakosok száma, a 18 év 
alattiak száma pedig 102-vel. Ez nekem azt mutatja, amikor egy család úgy dönt, hogy 
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elmenekül Püspökladányból, akkor magával visz nyilvánvalóan családhoz tartozó 
gyermekeket. Mivel az élveszületés és a halálozás számai negatívak, ezért a csökkenés 
elsődleges oka az elvándorlás, vagyis a szociális helyzet, hogy a megélhetés itt nem 
teremtődik meg. Ez szigorúan kötődik a 17. oldal aljának számomra nem értelmezhető 
és nem elfogadható megállapításához, miközben az országos média bármelyik 
pillanatában, különös tekintettel, amikor az úszóbotrány felbukkan, közlik az adatokat, 
hogy minden nyolcadik percben történik egy családon belüli erőszak, akkor a mi 
beszámolónk azt mutatja, hogy kettő volt egész évben, illetve szexuális bántalmazásra 
nem derült fény. Ezeket a nagyon eufemisztikus megfogalmazásokat nem kellene így 
alkalmazni. Az, hogy nem derült fény, az nem azt jelenti, hogy nem történt. Ennek a 
szolgálatnak az egyik fontos dolga lenne tudnia a valóságot. Honnan tudjuk mi 
ezeknek az adatoknak a valóságtartalmát úgy, hogy közben át is szervezik a hátrányos 
helyzetűek és halmozottan hátrányos helyzetűek statisztikai értelmezését. Ez a 
családok bevallásán alapuljon, hogy ők úgy gondolják-e, vagy ha szégyellik és 
titkolják, az javuló statisztika. Ilyen módon, ezzel a közeggel, akiknek napi feladatuk, 
ők tudják, hogy mi a valóság, csak nem írják le, hanem eufemisztikusan fogalmaztak. 
Elháríthatjuk magunkat struccpolitikus módon ezektől a problémáktól, a rendőrségi 
beszámoló sem erősít meg semmit semmiben, ezért ez az egész komplex kérdéskör 
mindig a megélhetésből fakadó problémahalmaz. Ennek következménye a kialakuló 
devianciák és a fennálló igen magas kockázat. Amennyiben ezeket a kockázati 
tényezőket mi nem tudjuk javítani, nem tudjuk kezelni, akkor eltitkolni sem kellene, 
mert a későbbiekben igen konkrét megállapításokat tesz ez az anyag. Mindenkinek 
javaslom az elolvasását. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A 17. oldal alján lévő megállapítással kapcsolatban képviselő úr úgy fejtette ki az 
álláspontját, hogy abból azt lehetett érezni, hogy tud ilyenről. Mindenkinek 
kötelessége, hogy amennyiben ilyen információ a tudomására jut, hogy gyermekeket 
bántalmaznak, vagy esetleg szexuális bántalmazásnak vannak kitéve, a megfelelő 
szervek, a rendőrség, illetve a gyermekjóléti szolgálat felé jelezze. Éljen a 
kötelezettségével képviselő úr és mindenki, akinek tudomása van erről.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Vannak általános etikai normák, van az, amikor az ember valamit hall, de nem hisz a 
fülének és meg akar győződni róla, hogy amit hall, az igaz-e. Addig, amíg erre 
bizonyíték nincs, addig ezt a dolgot nem lehet másképp kezelni. Általában akkor 
szoktam megszólalni konkrét ügyekben, amikor tudomásom van róla és bizonyítani is 
tudom. Itt ilyenem nincs, itt arra hivatkoztam, hogy az országos média azt 
hangsúlyozza, hogy 8 percenként történik egy családi erőszak. Lehet, hogy 
Püspökladány egy szerencsés település, de jelen pillanatban ezt elfogadni és elhinni 
csak nagy kételyek között lehet, mert azoknak, akiknek ez a napi feladata, azok 
nyilvánvalóan a valósággal találkoznak. A valóság most nem egyezik meg azzal, amit 
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most ez az anyag ír, vegyünk egy példát a 20-ik oldal közepéről: „sok család rossz 
állapotú lakóingatlanban él. A lakásuk régi építése, a pénzhiány, illetve az ingatlanok 
elhanyagolt állapota miatt vannak helyek, ahol nincs vezetékes víz és fürdőszoba 
sem”... . Ha az anyag ezekkel a tényekkel szolgál, illetve rögzíti, akkor automatikus, 
hogy ezekben a helyzetekben óriási szociális feszültség van, ha pedig van szociális 
feszültség, akkor annak következményei is vannak így, vagy úgy. Idejét nem tudom, 
de idén történt. Egy felháborodott fiatalember odamegy a Karcagi utcai idősek nappali 
otthonához, kezében lobogtat egy papírt és követeli, hogy aki azt a papírt aláírta az 
jöjjön ki. Próbálják meggyőzni róla, hogy ő nem itt dolgozik, akkor ugye valami 
történt ott a családban, ami miatt ez a fiatalember felindult. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Ha a képviselő úrnak bármilyen tudomása van, vagy bejelentették, vagy értesülése 
van arról, hogy Püspökladányban valamelyik gyermeket a családban bántalmazzák, 
legyen kedves ezt jelezni. Nem a képviselő-testületnek kell ezt kivizsgálnia, 
megvannak erre a szakhatóságok.  
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Kincses úr két véleményéből az első teljeséggel, a második nagy részben értelmezhetetlen 
volt szerintem. Elég sok olyan dolgot tartalmazott, ami gyakorlatilag nem függ tőlünk. 
Demográfiai mutatók ilyen irányú változása, nem hogy püspökladányi, hanem országos 
vagy akár mondhatjuk, európai trend is. Ha nincs konkrét bizonyíték, akkor sugalmazni 
sem kell, ezt a kijelentést nem biztos, hogy meg kell tenni.  
 
Kincses László képviselő bekiabálással reagál Rásó János alpolgármester szavaira. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 tartózkodás. 
 
59/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a gyermekek 
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva  
 
1. az önkormányzat 2015. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai-
nak ellátásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
2. felkéri a Polgármestert, hogy a beszámolót a Hajdú-Bihar Megyei Kor-
mányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosztálya részére küldje meg. 

 
Határidő: azonnal, illetve 2016. május 31. 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
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7/b. Napirend 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
A Szociális és Humán Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, elfogadásra javasolja. 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, elfogadásra javasolja. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés címe fejlesztési támogatásról szól, a Városfejlesztési Bizottság nem 
tárgyalja. Így kell csinálni, mert úgy tűnik, hogy ezzel lehet bizonyos véleményeknek 
teret sem adni. Igaz, meghallgattam a Humán Bizottság ülésén, onnan vannak 
információim, amelyek az előterjesztésből hiányoztak, hogy itt naponta kb. 100-120 
röntgenfelvétel készül, illetve a tüdőszűrőn még kb. 60-70. Ez a nagyságrend pedig 
nem igényli a teljes digitalizálást, mint amiről mi 3-4 éve voltunk félrevezetve, és 
utána ebből valami isteni sugallatra februárban visszaléptünk. Ha akkor 
visszaléptünk, megint vissza kell kanyarodni a tartalékalaphoz, akkor most mégis 
ugyanarra a célra adunk jelentős forrást. Ez a nagyságrend, a 11 mFt, az intézmény 
alapvállalása. 2007-ben, amikor létrehozta az előző képviselő-testület - többek között 
önök – az Egészségügyi Nonprofit Kft-t, a létrehozás egyik alapeszméje volt, hogy 
micsoda fejlesztések fognak itt történni. A mostani intézményvezetés, egyébként 
helyes szakmai alapokon, ezzel a résszel egyetértek, helyes logika szerint mégis az 
önkormányzathoz fordul 11 mFt-os fejlesztési támogatásért. Miközben 5-6 évvel 
ezelőtt a Városüzemeltető Kft., akkor még Holding, a gázmotor beruházásával 
kapcsolatban felvette a hitelt, 5 év alatt kifizette, megtermelte a megtermelnivalót. A 
helyzet analóg és azt is mondhatom, hogy az eredmény is az, mert azt mondta az 
ügyvezető úr, hogy ennek a beruházásnak a következtében mintegy 2 mFt-ot 
megtakarít… (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nem hangzott el kérdés. Abszolút nem lehet egy lapon említeni a két kft-t, hiszen a 
Városüzemeltető Kft. a gázmotor megtakarításból fizette ki a hiteltörlesztést, az 
Egészségügyi Nonprofit Kft. pedig nonprofit kft., tehát nincs bevétele. A röntgengép 
használatából, felújításából nem lesz bevétele. Az alapellátás biztosítása kötelező 
feladat az önkormányzat számára. Óriási különbség van fejlesztés és fejlesztés között.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A probléma nem az, hogy a jelenlegi ügyvezető látja a realitást, ennek örülök. Arra 
utaltam, hogy az előző ügyvezető, leginkább a közvetlen elődje, miért vezetett meg 
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bennünket 2013-ban a 36, majd 45, majd 55 mFt-os röntgengép vásárlással? A 
decemberi testületi ülésen előadottakban egészen más nagyságrendek szerepeltek, 
most pedig halljuk a realitást. Ezt a realitást ismernie kellett az akkori ügyvezetőnek 
is. Ha azonban az ő érdeke valahol máshol volt, ennek a következményeit majd viseli 
a törvényszék előtt, ezért is meg a többiért is, ezért majd a város vezetése is fogja 
viselni. Egyszerűsítve: ezt a 11 mFt-ot a tartalékalapból ugyanarra akarják most 
odaadni, amit februárban a költségvetéskor elvontak. Hogyan létezik, hogy három 
hónap alatt nem volt semmilyen információáramlás arra nézve, az ügyvezető úr által 
végiggondolt, logikus rendszerben nekünk ott kellett volna hagynunk ezt a fejlesztési 
forrást februárban. Mivel nem ezt tettük, ezért gyakorlatilag bohócot csinálunk 
magunkból, továbbá lecsökkentjük a tartalékalapot a nullára. Ez az egész ügynek a 
szomorú olvasata. Lehetnénk konzekvensebbek, mondhatnánk azt: igazgató úr, ha ön 
tavaly ki tudta gazdálkodni a 3 mFt-os polgári per költségeit és ez nem ártott a cég 
működésének, akkor minden évben van 3 mFt-ja fejlesztésre. Vegyen fel hitelt, 4 év 
múlva túl van rajta. Közben a költsége is csökkenne évente 2 mFt-tal. Így 
gyakorlatilag az 5. évben már a második gépet is meg tudja oldani, nincs probléma. 
Erre van utalás az előterjesztésben, mégpedig, hogy a költségmegtakarítás révén a 
tüdőgondozóban használt gépet is lehet korszerűsíteni. Nekünk most azért kell 
odaadni ezt a fix összeget és nem visszakérnünk, hogy egy 5 évvel későbbi 
állapotban, amikor ki tudja, hogy ki lesz képviselő, ki nem, az Egészségügyi 
Nonprofit Kft. pozícióit mintegy 3-3,5 mFt-tal javítsuk. Rendben van, javítsuk, de 
tegyen hozzá ő maga is. Jelen pillanatban úgy látom, hogy mindig mindenki a 
fejőstehenet akarja fejni, de elapadt a tartalékkeret.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr visszautalt az előző vezetésre. Emlékezzen vissza, hogy a röntgengép 
vásárlás, ami be volt tervezve a költségvetésünkbe és évekig benne volt, mint 
kötelező feladatellátás, akkor terveztük be, amikor még a tüdőszűrés kötelező volt. 
2014-től jött a jogszabályi változás, amivel levették az önkormányzatok válláról ezt a 
kötelező feladatot. Akkor otthagytuk ezeket a kötelező forrásokat, pontosan azért, 
mert tudtuk, hogy egy régi rendszerről beszélünk, aminek magasak a költségei, pl. az 
előhívásnak. Igazgató úr ezt jelezte minden évben a testületi üléseken, bizottsági 
üléseken, most a beszámolójában is egy külön részt szentelt ennek, hogy szeretné 
megvalósítani. Az lenne a legjobb, ha egy teljesen új berendezést vásárolnánk. Itt 
most azt kell eldönteni, hogy ehhez a fejlesztéshez, amit igazgató úr szeretne 
végrehajtani a püspökladányi lakosság érdekében, az önkormányzat biztosít-e, illetve 
tud-e biztosítani forrásokat.  
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
Nem tudom most mi a probléma, Balázs képviselő úr útépítésekről beszél, Ön meg 
arról, hogy elvettük. Odatettük. Milyen sorként szerepel? Fejlesztési tartalékalap. 
Kérem képviselő urat, ne vezesse félre a lakosságot, a tartalékalap nem nullázódott 
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ki, hiszen ha kiszámolja, hogyha még a következő napirendben lévő önrészt is 
hozzáadjuk, akkor is közel 10 mFt marad a tartalékalapban.   
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Az előttem szóló képviselőnek felhívnám a figyelmét arra, hogy itt, ebben a 
teremben született egy olyan bizottsági határozat: ezt útépítési fejlesztésekre tesszük 
félre. Azt, hogy kint a folyosón más döntést hoztak a bizottságok vezetői, 
sajnálatosnak és hibának felróhatónak tartom.  
 
A tüdőszűrő géppel kapcsolatban tisztában kell lenni azzal, hogy egy új gép 
megvásárlása több mint 100 mFt-os tételt képvisel. Jelen pillanatban erre lehetőségünk 
sincs. A probléma az egészségügyi intézményben a mindennapi munkát érinti, hiszen a 
120+70 napi felvétel előhívása nem kevés költséget jelent. Nekünk, mint 
működtetőnek azt a célt kell szolgálnunk, hogy ez a működési költség mihamarabb 
lecsökkenjen. Ezáltal magunknak is pénzt takarítunk meg, mert a következő évi 
költségvetésben ennek jelentkeznie kell. Komoróczy doktor úr a bizottsági ülésen elég 
alaposan elmagyarázta a javaslatát. Ez az összeg lehetne 28 mFt is, de ami emberi 
erőforrással pótolható, ők azt bevállalják, ehhez még tesznek valamit. Ennek a 
megvalósulása mindenképpen megtakarítást fog eredményezni. Ez egy alaposan 
átgondolt, felelősségteljes gazdálkodásra utal. Külön örülök annak, hogy doktor úr 
személyesen ígéretet tette arra, a tüdőszűrő gép fejlesztését, ami konkrétan erre a célra 
szolgál, önerőből meg fogják oldani. Az előterjesztés elfogadható.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Tóth képviselő úr tett egy kísérletet arra, hogy felhívja a lakosság figyelmét, ki vezet 
félre, kit. Ez nem lenne baj, ha egy alapmatekot végrehajtanánk. A fejlesztési 
tartalékalap 36 mFt. Ebből az előző napirendnél, a költségvetés módosításánál 16,5 
mFt-ot vettünk le, maradt 20 mFt, már csak 19,5 mFt. Ebből ha lejön a 11 mFt, akkor 
már nincs, csak 8 mFt. Aztán még leveszünk 5-öt a járdára, maradt 3 mFt és még 
leveszünk 1,2 mFt-ot a pályázatra, ami a tévénél van. Miről beszélünk, hogy 10 mFt-
nál több marad? Végig kell számolni, 5-6 tétel az egész. Arról beszéltem, hogy 
februárban, amikor meghatároztuk a költségvetésünket, igen kalandos körülmények 
között a folyosón a tartalékalapot, akkor már tudott volt igazgató úr szándéka a 
röntgengéppel. Akkor miért nem hagytuk ott? Az egy másik dolog, hogy áprilisban 
van beszámolója, üzleti terve, mert nekünk egy ilyen furcsa hagyományunk alakult ki 
az elmúlt hat év alatt, amikor még kisebbségi tulajdonosa volt az intézménynek, hogy 
nem februárban vagy márciusban számolunk be, hanem majd áprilisban vagy 
májusban. Ezekből az időcsúszásokból valakiknek előnye származik, nekünk pedig 
hátrányunk, mert szembesülünk május végén egy ilyen típusú problémával. Ezért 
mondtam, hogy szinte magunkat tesszük nevetségessé.  
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr saját magának mondott ellent kb. 5 percen belül. Az előző 
hozzászólásában azt mondta, hogy most van itt előttünk és miért van most, most 
pedig azt mondja, hogy már tudott volt a költségvetés készítésekor is. Képviselő úr 
nagyon jól tudja, hogy ezt lehetett tudni. Saját magát helyesbíti képviselő úr és én 
ennek nagyon örülök. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Valamennyi képviselőnek örülnie kellene, ha egy önkormányzati tulajdonú 
intézményünk, cégünk fejleszteni akar. Ahogy igazgató úr elmondta, ráadásul ez még 
egy megtakarítást is eredményez, nem is kevés megtakarítást egy olyan 
intézményben, amely a lakosság javát szolgálja.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Való igaz, hogy a költségvetés tartalmazott először egy 55 mFt-os tételt röntgengép 
vásárlására, utána ez lement 36 mFt-ra. Ehhez az is hozzátartozik, igazából a Jobbik 
frakció szorgalmazta leginkább, hogy ezt a tételt vegyük le onnan, mivel úgy láttuk, 
ez egy olyan pénzösszeg, amit fel lehetne szabadítani és bizonyos értelemben konkrét 
célokra lehetne felhasználni. Ennek tudatában mi ezt, hogy a tüdőszűrő gép ügye 
végre lezárul, az összeg nem fog szerepelni a költségvetésben, csak azt tudjuk 
mondani, hogy ez az előterjesztés elfogadható, elfogadásra javasoljuk. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 tartózkodás. 
 
60/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 107. §-a értelmében 
11 334 750 Ft fejlesztési támogatást nyújt a Püspökladányi Egészségügyi 
Szolgáltató Nonprofit Kft. részére röntgengép korszerűsítése céljából. A 
támogatás forrása a fejlesztésekhez kapcsolódó tartalékalap. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester 
 
 
7/c. Napirend 
 
Szünet után Fenyves Vidor képviselő nem tért vissza az ülésterembe. Jelenlévő 
képviselők létszáma: 8 fő. 
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RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is megtárgyalta az előterjesztést, az I. határozati 
javaslat elfogadását támogatja. 
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
A Szociális és Humán Bizottság megvitatta az előterjesztést, és az I. határozati 
javaslat elfogadását támogatja. 
 
Fenyves Vidor képviselő visszatért az ülésterembe. Jelenlévő képviselők létszáma: 9 fő. 
 
Ügyrendi hozzászólás 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Szeretném megelőzni a baleseteket. A teremben jelenlévő képviselő társaimnak 
bármikor, a közeljövőben, lesz-e érintettségi viszonyuk a napirenddel kapcsolatban? 
Amennyiben ilyen van, kérem, hogy jelezzék és ne vegyenek részt a napirend 
megtárgyalásában, illetve szavazásában.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ez a napirend maga a bűncselekménynek a betetőzése, ami itt történik. Amikor 
eljutnánk abba a pontba, hogy átadás-közelbe kerülne az épület és ott sok idős embert 
lehetne gondozni, akkor kapunk egy szándékosan félreértelmezett előterjesztést, ami 
egyébként szinte betűről-betűre megegyezik az egy hónappal ezelőttivel. Ami történt 
a kettő között, az újabb kérdéseket vet fel. Amit hallottam a bizottsági ülésen, az 
például az, hogy ebben a hónapban küldtek ki kérdőíveket, amire mintegy 150 válasz 
érkezett. A kérdőívek metodikáját, hogy hogyan tesszük fel a kérdéseket, 
megbeszéltük a bizottsági ülésen. Nem az én minősítésem volt, de egyetértek vele, 
hogy ez a kérdésfeltevés manipulatív volt. Ha valakitől azt kérdezik, mennyit kíván 
befizetni, 500 eFt-ot, 700 eFt-ot vagy 900 eFt-ot, akkor óhatatlanul az 500 eFt-ot 
fogja mondani, vagy esetleg lesz néhány ember, aki azt mondja, hogy még annyit 
sem, vagy nem tudom. Amennyiben nem azt a kérdést tesszük fel egy kérdőíven, 
mennyit szeretne befizetni, írja oda, hanem helyette orientáljuk a megkérdezetteket, 
akkor az azt mutatja, hogy jelenleg az előterjesztésünk belépési díjra vonatkozó része 
egy manipulatív közvélemény-kutatásra elért „minimum”-szám. Azt feltételezem, 
hogy ezek után ez az egész, amit nekünk évekkel korábban le kellett volna folytatni, 
súlyos személyi felelősségeket vet fel. Ezt az intézményt működtetni úgy, hogy 
gyakorlatilag a képviselő-testület rálátása, az átvilágíthatósága ezzel a kiszervezett 
formával korlátozódott, eleve felmutatja azt, itt mindenkinek a jogai sérülni fognak, a 
gondozotté, a családtagoké és a képviselőké is. Már akiben van még egy szemernyi 
becsület. Ez az a napirend, amit nem véletlenül fogalmaztam meg így, nem sunyítani 
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kell, meg lapítani és aztán majd megtudjuk hónapok múlva, hanem felvállalni, de 
úgy tűnik, polgármester asszony is csak lesütött szemmel néz ilyenkor. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Hallgatom képviselő úr, csak jegyzetelek közben. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A három év alatt elkövetett bűneiért eljön az idő, hogy felelni fog.  
 
RÁCZNÉ HEGEDŰS ILONA intézményvezető 
 
Az intézmény 8 szakfeladatot lát el. A szociális törvény előírja, hogy a kötelező 
dokumentáció része a jövedelemvizsgálat. Ezekből a dokumentációkból egy 
kalkulált díjösszeget tudtunk kiszámolni Püspökladány vonatkozásában. Az 
ellátottaknak átlag 84 eFt az átlagnyugdíja. Két kérdőívet küldtünk ki két hónap alatt 
az idős lakosok részére. A kérdőív nem manipulatív, mert voltak olyan személyek, 
akik a 700 eFt-ot jelölték meg, hogy annyit is tudnának fizetni, és volt olyan is, aki 
azt jelölte meg, hogy 1 mFt-ot is hajlandó fizetni, mert be szeretne kerülni ebbe az 
intézménybe. Olyan is volt valóban, aki nemmel válaszolt, mert a családja tudja 
gondozni, még nincs olyan állapotban, hogy a bekerülésre gondoljon. 98 %-ban az 
500 eFt-ot jelölték meg. A megkérdezettek szóban és írásban is nyilatkoztak arról, 
rendelkeznek annyi tartalékkal, hogy amennyiben sikerül bejutni az intézménybe, 
akkor hajlandóak és ki is tudják fizetni ezt az összeget.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Elkezdődött a rész-műszaki átadás, amiről mi képviselők nem kaptunk semmiféle 
értesítést, így ezen nem is tudtunk nagytöbbségben részt venni. Azok jutottak el, akik 
a folyosón értesültek a hírekről. Ez nem szerencsés, nem így kellene ezt megoldani, 
ezt már többször jeleztük. Sokan dolgozunk főállásban máshol, nem egyszerű 
megoldani, hogy el tudjunk jönni másnap egy ilyen rendezvényre, átadásra. 
Mindenképpen javaslom, a meghívókat mindenképpen küldjék ki legalább két 
nappal korábban, hogy a rendezvényen részt lehessen venni. Nem hiszem, hogy 
máról holnapra történnek ezek a műszaki átadások. Ezt a témát bizottsági ülésen már 
annyiszor megbeszéltük, hogy szerintem erre nem is kellene kitérni. Azt is többször 
elmondtuk ellenzékiek, hogy vannak benne kifogásolható költségelemek, amik nem 
szerepelnek, illetve biztosan fel fognak merülni. Az e heti bizottsági ülésen ehhez 
még csatoltunk pár elemet, meg is egyeztünk, hogy valóban ezek felmerülhetnek, 
nem ez a probléma. A probléma itt az intézmény térítési díja, a 90 eFt, amit 
kiszabunk. Ez is csak annyiban jelent problémát, hogy ez a díj a mindenkori nyugdíj 
arányában lett megállapítva, egy maximált összeg, amitől többet nem tudunk jelen 
pillanatban kérni. Ha hiányosak a működésre fordítandó költségek adatai, 
valószínűleg nem lesz elegendő. Arra is felhívtuk a figyelmet, hogy lesznek olyan 
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nyugdíjasok, akik nem fogják tudni a különbözetet ehhez hozzátenni. Tisztában 
vagyunk a kormány szülő-eltartási törekvésével, de a demográfiára visszatérve 
láthatjuk, Püspökladány lakossága olyan anyagi helyzetben van, nem biztos, hogy 
megengedheti magának ezt. Pl. a közmunkában dolgozók, illetve az ő hozzátartozóik 
ezt nem fogják tudni kiegészíteni. Arra is fel kellene készülni, mi lesz azzal a 
nyugdíjassal, aki esetleg így kerül be és a későbbiekben nem fogja tudni ezt 
megfizetni. Számunkra a legfontosabb, mi is azt valljuk, hogy ezt a működési formát 
nem lett volna szabad teljesen kiszervezni a képviselő-testület alól. Azzal, hogy 
átadtuk a Segítő Kezeknek, kiszerveztük teljes mértékben. Itt fogunk hozni egy 
döntést és amikor a döntés megszületik, onnantól kezdve a hatása nálunk fog 
jelentkezni, mert nekünk kell majd oda pénzt beinvesztálni, ugyanis a kormány 
egyértelmű szándéka, hogy nem akar ebbe több pénzt belepumpálni, sőt, inkább el 
akarja vonni. Felmerülhet az a lehetőség, hogy ezzel a problémával akár már a jövő 
évben is találkozni fogunk. Kérem, hogy mindenki ennek figyelembe vételével hozza 
meg a döntését. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Olyan döntést kell most meghoznunk, ami egy intézményt fog meghatározni. Most 
próbáljuk indítani ezt az intézményt, mindent mérlegelni kell.  
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
A műszaki átadási-átvételi eljárás múlt hét pénteken elkezdődött. Ez csak az eljárás 
kezdete, amelyre azokat hívtuk meg, akiket a jogszabály előír. A műszaki átadás-
átvétel lezárását a kivitelező ezen a bejáráson e hét péntekében határozta meg, tehát 
holnap 9.00 órára. Amennyiben polgármester asszony is egyetért, erre a bejárásra 
tisztelettel meghívjuk a képviselőket.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A rész-műszaki átadás tehát a múlt héten megtörtént. Folyamatosan haladnak még a 
munkálatok, ezért csak egy része lett még átadva. A záró átadás tehát holnap lesz, 
amelyen szívesen látjuk a képviselőket.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Miután a múlt hónapban levettük napirendről az előterjesztést, pontosabban 
polgármester asszony visszavonta, ezért nem volt testületi határozat semmilyen számról, 
500-ról sem, 700-ról sem és 900-ról sem. Ezek után kiküldeni egy kérdőívet ezekkel a 
számokkal, az manipuláció. Kipontozott kérdőívet kellett volna kiküldeni, írják be a 
megkérdezettek, mennyit tudna befizetni. Az, hogy 98 %-uk az 500 eFt-ot írta be, maga 
a manipuláció bizonyítéka. Meglátták a három számot, nyilván a legkisebbet 
választották, mert eszükbe sem jutott, hogy ettől eltérő számot is írhatna.  Ez tehát egy 
manipulált közvélemény kutatás. Megnéztem a televízióban a műszaki átadásról szóló 
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összefoglalót, a televízió azt állította, hogy a képviselő-testület minden tagja ott volt. 
Szeretném jelezni, hogy négyen voltunk ott. Értesítés nem volt, viszont a Tájékoztató 
Központ azt hazudja a lakosságnak, hogy minden képviselő ott volt és igyekezett olyan 
képeket mutogatni, mintha mindenki rohangálna, mint a hangyák a falon. Nevetséges, 
felháborító. A tegnapi bizottsági ülésen ez szóba került. Leginkább én kezdeményeztem, 
nehezményeztem a térítési díjat, az étkezésit, hogy miért is 1.300 Ft az naponta. Mitől 
olyan drága a vacsora, illetve a reggeli. Megkaptam rá a választ, hogy fizetett 
szolgáltatás. Nem kaptam viszont választ arra, hogy a petritelepi óvodában megfőzött 
ebédet a Petritelepi Általános Iskolába vajon vásárolt szolgáltatásként viszik át, vagy 
nem. Szerintem nem. Márpedig, ha ez így van, akkor ez a mi intézményrendszerünkön 
belül egyforma árakat kell, hogy jelentsen. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nem tudtam én sem részt venni a műszaki átadáson, mert itt a hivatalban volt egy 
közfoglalkoztatással kapcsolatos megbeszélés. Annak, amit a petritelepi óvodával 
kapcsolatban mondott képviselő úr, utána lehet nézni.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Megint kaptunk egy szóbeli meghívást, de mivel külső munkahelyen leszek, nekem 
legalább egy nappal korábban szólnom kell, így ennek nem tudok sajnos eleget tenni. 
Ismét azt tudom mondani, ez nem a mai vagy a tegnapi nap folyamán derült ki, 
hanem napokkal ezelőtt, ezért mindenképpen lehetne ezekről legalább egy értesítés 
szintű tájékoztatót küldeni a képviselőknek, hogy aki teheti, a munkahelyén úgy 
intézze a szabadidejét: két nap múlva, ebben az időben, ez fog történni. Nem 
lennének ilyen problémák.  
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
Akiket a jogszabály előír, hogy meg kell hívni, azok meg lettek hívva. Amennyiben 
ilyen igény van a képviselők részéről, hogy minden egyes műszaki átadás-átvételre 
mindenki legyen meghívva, akkor meg lesznek hívva. 
 
RÁCZNÉ HEGEDŰS ILONA intézményvezető 
 
A gyermekétkeztetést nem lehet összehasonlítani a tartós bentlakásos otthon 
élelmezésével. A tartós bentlakásos otthonnak tálaló- és melegítőkonyhája van, 
amelyből egyértelműen következik az, hogy vásárolt élelmezéssel tudjuk majd 
megoldani az idősek étkeztetését. Az ebédet szállítani fogjuk, egy héten két 
alkalommal meleg reggelit vagy vacsorát kell biztosítani, ezen kívül a 
péksüteményeket is meg kell vásárolni. Változatos étrendet szeretnénk biztosítani 
azoknak az időseknek, akik életük végéig az intézményben tartózkodnak.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki az I. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
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A szavazás eredménye: 5 igen, 3 nem, 1 tartózkodás. 
 
61/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvényben, valamint a 
személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások térítési díjáról szóló 29/1993. 
(II. 17.) Korm. rendeletben foglaltak alapján a tartós bentlakást nyújtó Idősek 
Otthonában fizetendő díjakat az alábbiak szerint határozza meg: 
 
 Intézményi térítési díj mértéke:    90.000.- Ft 
 
 Személyi térítési díj mértéke:    90.000.- Ft 
 
 Belépési hozzájárulás mértéke:  500.000.- Ft. 
 
Határidő: a szociális intézmények szolgáltatói nyilvántartásba történő 

bejegyzést követően 
Felelős: Dombi Imréné polgármester 
  Ráczné Hegedűs Ilona intézményvezető 
 
 
7/d. Napirend 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Miért nincs itt intézményvezető asszony? 
 
Ez a bizonyos funkcióváltozás munkahelyi megfogalmazást alkalmaz. Munkahely-
nek minősíthető-e a bentlakásos otthon gondozottja? A gondozottak minek 
minősülnek? Nyilvánvalóan a közétkeztetés egyik része az lesz, hogy nekik kell ételt 
szolgáltatni. A GESZ alapító okirata, hiszen a konyhák oda tartoznak, tartalmazza-e 
ezt a formulát? 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A kettőnek semmi köze egymáshoz. A munkahelyi étkeztetés köznevelési 
intézményben egy új kormányzati funkció, amit nem mi döntünk el, hanem az NGM 
rendelet tartalmazza. Ennek megfelelően kell az alapító okiratba beépíteni annak a 
tevékenységnek a kormányzati funkcióját, ami még nem szerepel jelen esetben a 
GESZ alapító okiratában. Ez arra vonatkozik, hogy bizonyos intézményekben a 
dolgozók, az ott lévő alkalmazottak veszik igénybe ezt az étkeztetést. A másik 
étkeztetésről addig nem beszélhetünk, amíg az intézményegységnek nincs alapító 
okirata, szakmai programja, nincs még a működési feltételekhez szükséges 
dokumentuma, működési engedélye, vagyis a bejegyzése a szolgáltatói rendszerbe. 
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Amikor ez megvalósul, akkor majd megkeressük a megfelelő kormányzati funkciót 
az idősek étkeztetésére, majd azzal lesz módosítva a GESZ alapító okirata, 
amennyiben az ő étkeztetéséből kíván majd a Segítő Kezek intézmény szolgáltatást 
megvásárolni.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A 3. oldalon a 11. pontban olvasható mondat, „Az alapító okirat „Az ellátható 
vállalkozási tevékenység köre: A költségvetési szerv vállalkozási tevékenységet nem 
folytathat.” elhagyásra kerül”, elhagyása milyen megfontolásból történik? Valamiféle 
szolgáltatást kíván nyújtani másnak is a GESZ? Egyszerűen miért hagyjuk ki ezt a 
tételt? 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Azért hagyjuk ki ezt a sort, mivel a jogszabály nem teszi lehetővé, hogy ez továbbra 
is szerepeljen. Mint ahogy az előterjesztésben is leírtam, 2015. január 1-e óta egy 
kötelező dokumentum sablon van, amit az ország minden egyes intézményének az 
alapító okiratában alkalmazni kell, ettől eltérni nem lehet. Amennyiben eltérünk, azt 
a Magyar Államkincstár nem fogadja be, nincs az intézménynek törzskönyvi 
bejegyzése, tehát nem működhet. Egyébként az alapító okirat tervezet és a módosító 
okirat tervezet a kincstár által véleményezésre került, mivel kötelezően előírt, mielőtt 
a testületek vagy esetleg társulás elé kerül, ezt meg kell tenni, hogy minél kevesebb 
legyen a hiánypótlásra történő felhívás.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
A 2. oldal d.) pontját idézem: „működteti és karbantartja a köznevelési intézmények 
alapító okiratában foglalt feladat ellátásához jogszabály szerint szükséges technikai 
berendezéseket. Javítja, karbantartja a tulajdonában lévő taneszközöket,”. Mivel 
tudjuk, hogy a GESZ már most kivitelezési munkákat is folytat, igaz, hogy in house 
módon, nem lett volna-e célszerű az új alapító okiratban valahol feltüntetni? Ez 
egyszeri dolog volt, többet nem fog esetleg előfordulni, emiatt nem tesszük bele, 
vagy mi miatt maradt ki belőle? Itt csak a karbantartás szerepel. 
 
FODORNÉ SZABÓ MÁRIA intézményfelelős az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Ez nem arra a karbantartásra vonatkozik, ami a Segítő Kezek épületének az 
építésével kapcsolatos, hanem kimondottan az oktatási intézményekkel, a 
köznevelési feladatok ellátásával kapcsolatos karbantartásokra, javításokra, 
eszközökre. Azért van így felsorolva, mert az előző oldal 4.3.2 pontja szerint a 
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nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény alapján ezeket a feladatokat kell 
ellátnia. Egyéb tevékenységeket ez nem tartalmaz. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az alapító okirat módosítása minden egyéb felmerült probléma orvoslására is 
alkalmas lenne vagy lehetett volna, de úgy tűnik, a város vezetését egyáltalán nem 
érdekli, hogy egy éven keresztül szabálytalanul folytatta a tevékenységét a GESZ a 
bentlakásos otthon kapcsán és úgy látszik, ennek a következményeit is lerázza 
magáról. Lett volna lehetőség egy évvel korábban is arra, hogy módosítsuk az alapító 
okiratot. Amennyiben a jövő héten úgy változik meg a törvény, mint ahogy ezt 
lebegtetik, hogy az oktatási intézmények állami tulajdonba kerülnek, akkor majd 
meglátjuk, mit érünk ezzel az alapító okirat módosítással most. A legkardinálisabb 
problémáról beszélünk. Lehet, hogy az egész szisztémánk, ami az elmúlt három 
évben működött, egy pillanat alatt szét fog omlani és akkor majd felmerül a jelentős 
probléma, a GESZ-nek egyáltalán, mint működési egységnek a funkciója. Úgy tűnik, 
hogy ezt most mindenki lerázza magáról. Módosítsunk, csináljuk, mint ahogy elvárja 
a törvény, és … (Letelt az idő.) 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Az alapító okirat szerint a GESZ új építést vállalhat? 
 
KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Azt hiszem, éppen ezzel összefüggésben Kincses képviselő úr már írásban is tett fel 
kérdéseket, hogy szabad-e, lehet-e, kell-e ehhez alapító okiratot módosítani. Meg is 
küldtük írásban erre a választ. Szabályosan történt ez a beruházás. Amennyiben a 
képviselő-testület a későbbiekben úgy ítéli meg, hogy önkormányzati beruházásra 
saját intézményét kívánja bevonni, akkor hasonló jellegű lépésekkel és döntésekkel 
megoldható, alapító okirat módosítása nélkül. 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A GESZ neve hallatán az embernek már görcsbe rándul a gyomra, mert egy olyan 
mértékű mega-, multi-intézmény fejlesztődött ki itt az elmúlt 2-3 év alatt, amiből 
automatikusan csak visszalépni vagy esetleg összeomlani lehet. Amennyiben jön 
majd a felmentő sereg az állam részéről, akkor valószínűleg a visszalépés lesz majd 
az egyszerűbb. Lévén, hogy a GESZ egy komplex intézmény és nem nagyon van rá 
más lehetőségem, jelzem, hogy a tegnapi Városfejlesztési Bizottság ülésén, a 
különfélék napirendben, amikor a bentlakásos otthon étkeztetésével kapcsolatos téma 
felmerült, elnök úr a következőt mondta, miközben jeleztem, közbeszereztetni kell 
magát a tevékenységet, hogy „szerinte a kollégium lesz”. Tessék? Lenne szíves 
borítékolni a döntést, vagy ez a döntés nem is tartozik ide a testületre? Ketten-hárman 
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majd eldöntik. Ezt az információt már másfelől is hallottam, tehát ön csak 
megerősítette azt a gyanúmat, hogy itt nem a logikus, 10 méterre lévő intézményből 
akarják átvinni az ételt, hanem inkább megfuttatják egy kicsit, hogy azt se lássuk. 
Püspökladány egyik legeldugottabb intézménye a kollégium és annak konyhája, oda 
fogja valaki – szándéka szerint – ezt a feladatot majd bízni, hogy még kevésbé lássuk 
mi a valóság. Ha egy konyha 500-600 adagot főz, ott már 30 adag nem nagy történet, 
hiszen nem a nulláról indulunk, viszont a számítás úgy történik, mintha a nulláról 
indulnánk.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A Segítő Kezek intézmény a házi segítségnyújtásban ellátja már jelen pillanatban is 
az étkeztetési feladatokat. Tudomásom szerint itt főznek a mellettünk lévő kollégiumi 
konyhában. Szerintem ilyesmiről folyhatott a párbeszéd. Egyébként az intézmény 
változtathatja, hogy melyik étkezési szolgáltatást veszi igénybe és melyik 
intézményünkből. 
 
Elhangzott, hogy a GESZ egy komplex intézmény. Valóban, az elmúlt napokban 
több híradást hallhattunk a médiában, hogy milyen változások történnek. Igen, ezzel 
is foglalkoznunk kell mindannyiunknak, mert amikor a működtetést az 
önkormányzatunk átvállalta a Klebelsberg központok kialakításakor, akkor 
Püspökladány Város Önkormányzata vállalta a működtetést, amit a GESZ-re 
bíztunk. Átvette az iskolától a kollégákat, akik azokkal a feladatokkal foglalkoztak, 
amelyek a működtetéshez kapcsolódnak. Jelen pillanatban hivatalos lépést még nem 
kell, hogy tegyen a képviselő-testület ezzel kapcsolatban, de amikor információ 
érkezik az önkormányzatunkhoz, amivel kapcsolatban döntést kell hoznunk, akár 
rendkívüli ülést is összehívunk ennek érdekében.  
 
Az előterjesztésben szereplő kormányzati funkciók kivezetésre, megváltoztatásra 
kerültek, nekünk az alapító okiratban most ezeket át kell vezetni. Kérem önöket, 
támogassák az alapító okirat módosítását.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Jegyző úr szavaira szeretnék reagálni. Azt megértettem, hogy az in house szerződés 
biztosítja azt, hogy ezt a munkát elvégezhessék. Elhangzott az, lehet, hogy többször 
fogjuk még alkalmazni a házon belüli megoldásokat. Amennyiben a jogszabály 
engedi, nem lenne-e célszerű beleírni az alapító okiratba ezt az új tevékenységet is. A 
karbantartók munkaszerződését módosítani kellett ahhoz, hogy ebben részt 
vehessenek. Tudomásom szerint ők aláírtak egy kiegészítő munkaszerződést, de 
ennek okán az egyik karbantartótól meg is kellett válni, mert nem volt hajlandó ezt a 
munkaszerződést aláírni. Amennyiben ilyen problémák felmerülnek, akkor miért 
nem lehet ezt most végleg tisztába tenni azzal, hogy belekerül a GESZ alapító 
okiratába az, hogy új építésre van lehetőségük. Ezzel kiszűrnénk ezt a problémát.  
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KESERŰ LÁSZLÓ jegyző 
 
Módosító indítványra most nincs lehetőség az SZMSZ szerint, de akadályát nem 
látom annak, amit most képviselő úr elmondott. Nyilván ehhez szükséges egy 
funkcióra vonatkozó egyeztetést elvégezni az Államkincstárral, így lehet egy újabb 
előterjesztés keretében ezt visszahozni és beemelni az alapító okiratba. Tehát 
megoldható. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Azt javaslom, hogy ebben az ügyben mindenképpen a GESZ vezetőjével is történjen 
meg az egyeztetés, mielőtt bármilyen kormányzati funkciót beiktatna az 
önkormányzat.  
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
Képviselő úr nem biztos, hogy jól emlékszik a dolgokra. Ez tipikus esete annak, hogy 
a jegyzőkönyvet megcsonkítjuk, átfogalmazzuk, stb. Valóban volt ilyenekről szó, de itt 
van intézményvezető asszony is, majd meg kell nézni a mi jegyzőkönyvünket is, hogy 
mi van beleírva. Akkor azt mondtam, hogy „az én személyes véleményem szerint, 
valószínűleg az lenne a legjobb….”. Olyat nem mondtam, amit képviselő úr állít.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
14 mFt-os nagyságrend az étkeztetés, közbeszerzés kötelező. Nem látok utalást az 
előterjesztésben arra, hogy ezt a szolgáltatási tevékenységet milyen módon fogjuk 
megpályáztatni. Ez lenne az egyik garanciája annak, hogy ami ott történik, az 
számon kérhető. Abban az esetben, ha önök ezt egyelőre titokként kezelik, 
pontosabban kiszivárgó titokként kezelik, akkor újabb problémákat észlelek. A 
probléma pedig az, hogy itt a város vezetője vagy a vezetése eldöntötte, hogy mi, 
hogyan fog történni. Polgármester asszonynak jelzem, hogy az ön családi érintettsége 
a kollégium kapcsán már lassan fennáll. Fennállt már a korábbi igazgatónál is.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Úgy érzékelem abból, amit elmondott, hogy a konyhát akarja képviselő úr a 
kollégiummal összevetni. A kollégiumban a működtető az önkormányzat, ugyanúgy, 
ahogy a középiskolában a gimnáziumi résznél. Erre megállapodásunk van. Azonban 
magának a konyhának az üzemeltetését a GESZ végzi, de nem csak a kollégiumban, 
hanem az általános iskolák intézményeiben is.  
  
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 4 igen, 4 tartózkodás, 1 fő nem szavazott. 
 
Megállapítom, hogy a javaslat nem kapott többségi támogatást a döntéssel.  
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7/e. Napirend 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság megtárgyalta az előterjesztést. Öt pályázat 
érkezett be a magasabb vezetői feladatok ellátásával kapcsolatban. A bizottság a 
határozati javaslatok elfogadását támogatja.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Úgy tűnik, hogy ez az utolsó pillanat a kormány szándéka szerint, amikor nekünk 
még egyáltalán véleményezési jogunk van az iskolákkal kapcsolatban. Mivel 
személyi kérdésekről van szó, természetesen nem fogok szavazni, de ezt az aljas 
színjátékot kikérem magamnak.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Bárki elolvashatta a beadott pályázatokat, bízom benne, hogy sokan megtették. Az 
önkormányzatnak véleményezési jogköre van. Mindannyian ismerjük a pályázókat, a 
személyes ismeretség megkönnyíti a képviselőknek a döntést.  
 
Aki az I. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott. 
 
62/I/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete élve a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (3) bekezdése és a (4) bekezdés 
h) pontja alapján biztosított véleményezési jogával, a Püspökladányi Petőfi 
Sándor Általános Iskola felső tagozatára kiírt magasabb vezetői 
(intézményvezető-helyettes) beosztás ellátására pályázó Birinyiné Girdán Éva 
vezetési programját megismerte. A magasabb vezetői beosztás ellátására 
benyújtott pályázatát támogatja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a II. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott. 
 
62/II/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete élve a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (3) bekezdése és a (4) bekezdés 
h) pontja alapján biztosított véleményezési jogával, a Püspökladányi Petőfi 
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Sándor Általános Iskola alsó tagozatára kiírt magasabb vezetői 
(intézményvezető-helyettes) beosztás ellátására pályázó Ferenczikné Rábai 
Ágnes vezetési programját megismerte. A magasabb vezetői beosztás ellátására 
benyújtott pályázatát támogatja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a III. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott. 
 
62/III/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete élve a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (3) bekezdése és a (4) bekezdés 
h) pontja alapján biztosított véleményezési jogával, a Kálvin Téri Általános 
Iskola magasabb vezetői (intézményvezető-helyettes) beosztás ellátására 
pályázó Borsosné Nagy Erzsébet vezetési programját megismerte. A magasabb 
vezetői beosztás ellátására benyújtott pályázatát támogatja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a IV. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott. 
 
62/IV/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete élve a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (3) bekezdése és a (4) bekezdés 
h) pontja alapján biztosított véleményezési jogával, a Petritelepi Általános 
Iskola magasabb vezetői (intézményvezető-helyettes) beosztás ellátására 
pályázó Kovács Józsefné vezetési programját megismerte. A magasabb vezetői 
beosztás ellátására benyújtott pályázatát támogatja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki az V. határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 fő nem szavazott. 
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62/V/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete élve a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (3) bekezdése és a (4) bekezdés 
h) pontja alapján biztosított véleményezési jogával, a Csenki Imre Alapfokú 
Művészeti Iskola magasabb vezetői (intézményvezető-helyettes) beosztás 
ellátására pályázó Pintér Éva vezetési programját megismerte. A magasabb 
vezetői beosztás ellátására benyújtott pályázatát támogatja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester  
 
 
7/f. Napirend 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, támogatja a 
határozati javaslat elfogadását.  
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság is megtárgyalta 
az előterjesztést. Ma reggel, illetve tegnap a bizottsági ülésen kaptunk egy új 
körzettervet az elkészítendő munkálatokra vonatkozóan. Kérem, hogy ezt vegyék 
figyelembe. Itt egy járdaépítési pályázatról van szó, amihez nekünk önerőt kell 
biztosítanunk. A határozati javaslat elfogadását a bizottság támogatja. 
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Az eredeti előterjesztésben meg van határozva a járdák hosszúsága és szélessége, amit 
most kaptunk, abban viszont csak m2 van megjelölve. Lehet-e ezt esetleg pótolni? 
 
JENEY TIBOR irodavezető az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Ez azért van így, mert egy utcán belül több kisebb javításra is sor fog kerülni. Pl. a 
Petri Pál utcán, ahol nagyon sok kisebb darabból tevődik össze a megadott terület, 
hosszú lett volna ezeket felsorolni.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés első oldalának alján olvashatjuk, hogy a támogatás mértéke a 
település adóerő-képességének figyelembe vételével lett megállapítva. Az adóerő-
képességet miért a 2014-es adatokból számítja a pályázat, miért nem a 2015-ösből? 
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Emiatt 2 mFt-tal több önerőt kell rászánnunk, tehát a saját forrásaink csappannak 
ezzel indokolatlanul.  
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
A költségvetési törvény írja elő, hogy mikor, milyen adóerő-képességgel kell 
számolni. Ebben az esetben a 2014. évi adattal kellett számolnunk.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A költségvetési törvény, illetve a kormány olyan szinten rugalmatlan, hogy egyszerűen 
nem veszi figyelembe, hogy az adók, de főleg az iparűzési adó nem minden 
településen lineárisan kiegyenlített, ezért a befizetés növekedést, a váratlan megugrást a 
kormány érzéketlenül ránk terheli, mintha bármi közünk lett volna hozzá. Ezt már a 
támogatási rovatnál is érzékeljük, hogy az adóerő-képesség megnövekedése miatt 
kevesebb támogatást kapunk, mindjárt az derül ki, hogy a vasútfelújításból származó 
iparűzési adó-előleg papíron idejön, lebüntetnek bennünket adóerő-képességi oldalon, 
utána nem adják ide a nekünk jogosan járó támogatásokat. Indítványozom, hogy az év 
hátralévő részében az ilyen típusú pályázatoktól, ahol önerő-szükséglet van, 
tartózkodjunk, mert kifejezetten hátrányos, várjunk egy félévet, hátha más adóerő-
képességgel, alacsonyabb kulcsokkal vagyunk. Járdaépítésre szükség van, sőt sokkal 
több járdaépítésre lenne szükség, azt remélem, hogy ha már 25 %-os önerőt kell 
megfizetnünk, akkor legalább előre kerülünk a pályázattal és kapunk is belőle. Tavaly 
lehetett mondani, hogy sok jelentkező volt, de mi most magunkra vállalunk egy 
nagyobb önrészt, kényszerből, de akkor legalább nyerjük is meg.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Képviselő úr indítványa a képviselő-testület felé az, hogy az ilyen pályázatoktól 
tartózkodjon az idei évben. Ezt majd a képviselők mérlegelik a döntéseiknél, hogy 
kell-e Püspökladányban járdafelújításra költeni vagy sem. Ez a pályázatunk már 
tavaly is beadásra került, akkor igenlő választ adott a képviselő-testület. Nem értem, 
azóta megjavultak a járdák és nem kell rá költeni? 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Polgármester asszony, ez a megfogalmazás vagy önre dehonesztáló vagy pedig 
lenézi a lakosságot az ilyen mondataival. Mi tavaly nem nyertük meg ezt a 
pályázatot, tehát ugyanazokról a járdákról beszélünk.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Erről beszélek. 



 49  

KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Meg fogom szavazni, emiatt ne aggódjon, de ettől függetlenül azt mondom, hogy ha 
2 mFt-tal többet költünk valamire, ami indokolatlan, akkor az, az önkormányzat 
részéről minimum hanyag kezelés, mert nem figyel oda. Nem azt csinálja, ami 
elvárható volna, amikor egy nagy beruházási vállalkozó ide bejelentkezik, hogy ő itt 
tevékenységet fog végezni, akkor vele konzultálva azt mondjuk neki, ütemezve 
kérnénk az adó befizetését. Semmi ilyen nem történt. Még betervezni sem tudtuk, 
hogy lesz ilyen, de amikor nem jött be a 2015-re vonatkozó adó, akkor viszont 
pillanatok alatt intézkedtünk, hogy nekünk mínuszunk lesz. Ezért mondtam, félév 
ugyan sok idő, de ilyen típusú pályázatokat majd januárban adjunk be, amikor a 
2015-ös adóerő a realitást mutatja, ezzel meg fogunk spórolni, lehetséges, hogy több 
tíz mFt-ot más pályázatokra.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Amennyiben ön tartózkodni kíván, tegye meg, de én arra biztatom a jelenlévő 
képviselőket, hogy támogassák ezt a pályázatot. Elmondta irodavezető asszony, hogy 
az adóerő-képességnél a 2014. évet kell figyelembe venni. Elfogadom, hogy 
képviselő úr jobban szeretné a 2015-ös évet, de ezt kell figyelembe venni.  
 
Kincses László képviselő bekiabálással illette Dombi Imréné polgármester hozzászólását. 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Nagyon örültem ennek az előterjesztésnek, bízom benne, hogy megnyerjük a 
pályázatot. Amennyiben jól értettem, képviselő úr indítványa nem azt takarta, hogy 
ezt most ne szavazzuk meg, hanem azt, hogy a következő évben is hasonlóan 
pályázzunk. Képviselő úr, ez az önkormányzat törekszik arra, hogy pályázati 
forrásból felújításokat végezzen. Nekem ez meggyőződésem.  
  
Kincses László képviselő Petőné Papp Margit tanácsnok hozzászólására is 
bekiabálással reagált, ezért Dombi Imréné polgármester rendre utasította. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 9 igen. 
 
63/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete kifejezi azon 
szándékát a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 107. § felhatalmazása alapján, hogy a helyi önkormányzatokért felelős 
miniszter az államháztartásért felelős miniszterrel közösen kiírt a 
Magyarország 2016. évi központi költségvetéséről szóló 2015. évi C. törvény 3. 
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melléklet II. 3. pont a), b) és c) pontok szerinti önkormányzati feladatellátást 
szolgáló fejlesztések támogatása keretében pályázatot nyújt be Püspökladány 
település belterületi járdahálózatának felújítására, az előterjesztésben foglalt 
műszaki tartalommal, bruttó 21 082 013 Ft összegű bekerülési költséggel. A 
beruházás megvalósításához szükséges 5 270 503 Ft önerő az önkormányzat 
2016. évi költségvetésének fejlesztési tartalékalapjából kerül biztosításra. 
 
A Képviselő-testület vállalja, hogy a támogatásból megvalósuló beruházást a 
beruházás megvalósításától számított 10 évig az eredeti rendeltetésének 
megfelelően – a működtetésre vonatkozó hatályos jogszabályok betartásával – 
fenntartja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázattal 
kapcsolatos ügyekben eljárjon. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
7/g. Napirend 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és a határozati 
javaslat B) változatának elfogadását támogatja. 
 
TÓTH LÁSZLÓ képviselő 
 
A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság is megtárgyalta 
az előterjesztést és támogatja a határozati javaslat elfogadását azzal a módosítással, 
hogy az értékesítés a 2008. évi költségvetési rendeletben meghatározott összeg 
szerint, nevezetesen nettó 18 070 eFt kikiáltási árról induljon. A pályázati kiírásban 
szerepeljen, hogy az ingatlanon társasház építhető és legyen előírva a 3 éves beépítési 
kötelezettség.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Köszönöm a Városfejlesztési Bizottságnak, hogy alaposan áttárgyalták az 
előterjesztést, nagyon örülök ennek a kezdeményezésnek. A magam részéről a 
bizottság javaslatát fogom támogatni. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A LIDL telek megvásárlásakor 170 mFt volt a vételár, ami az önkormányzat számára 
akkor egy jó üzlet volt. Ott a m2-ár 15 eFt volt 2008-2009-ben. Most pedig 8 200 
Ft/m2 árra értékelte fel az értékbecslő. Mintha nem lenne tudomása arról, hogy 2016. 



 51  

a CSOK éve, a kormány lakásépítési támogatásának éve. Remélem, hogy az ilyen 
szakértőknek nem fizetünk tiszteletdíjat. Annak pedig örülök, hogy volt olyan 
bölcsesség a bizottságban, polgármester asszony is efelé hajlik, hogy a két szakértői 
ár helyett inkább az eredetiből induljunk ki. Itt azonban van egy olyan elem, ami nem 
volt igaz a LIDL-nél. Ott ugyanis az alapterület és a beépítési kötelezettség aránya az 
lett, ami. Itt a 60 %-os beépítettségi lehetőség… (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Amikor beérkezik egy megkeresés vételi szándékkal, átsorolási szándékkal, azt be 
kell hozni a képviselő-testület elé. Azért történt meg az értékbecslés is, hogy be 
tudjuk hozni a képviselő-testület elé. A bizottság javaslata egy teljesen más kikiáltási 
árról szól. Nem tudom, valakiben megfogalmazódott-e az, hogy egyáltalán el kell-e 
adni ezt az épületet. Ezekről beszéljünk. A két legnagyobb bizottságunktól két 
iránymutatást kaptunk, erről érdemes a vitát folytatni.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Nagyon megörültem annak a megengedő mondatának, amely szerint önben is kétely 
merült fel, hogy el kell-e ezt adni egyáltalán. Legyenek kedvesek visszanézni az 
éveken keresztül a költségvetési zárszámadási napirendek során folytatott vitát, 
miszerint nem kótyavetyéljük el a város ingatlanjait. Mivel 60 %-os beépítettsége 
van ennek a területnek, 900 m2 beépíthető, három szinten és akkor még nem 
beszéltünk a garázsokról és az üzletekről. Tehát 2700 m2-nyi területet lehet beépíteni, 
majd értékesíteni. Ez nem hasonlít a LIDL-hez. Azért sem hasonlít, mert ez a város 
legjobb helyén lévő telek. Beszéltem erről még indítvány szinten is a bizottsági 
ülésen, annyit fogadtak meg belőle, hogy a két értékbecslő… (Letelt az idő.) 
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Ez a telek Püspökladány legértékesebb telke a lakóövezeti besorolása, a környezete 
miatt, amelyen egy társasház építése racionális, szinte egyedüli megoldás. Ebből 
pedig az következik, hogy összehasonlíthatatlan bármelyik püspökladányi telekkel, 
ami önkormányzati tulajdonban van. Tehát csak jelezni szerettem volna, hogy ha 
2008-ban 15 eFt/m2 áron tartottuk alkalmasnak azt a nagy területet eladásra, akkor itt 
nem lehet ezekkel az árakkal reálisan megfogalmazni semmilyen eladási szándékot. 
Maximálisan egyetértek azzal, hogy ez nem aktuális.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal a Városfejlesztési, Környezetvédelmi és 
Mezőgazdasági Bizottság módosításával kiegészítve egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 8 igen, 1 nem. 
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64/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a tárgyi 
ingatlanok tulajdonosa a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. törvény 107. §-a, valamint az önkormányzat vagyonáról, a 
vagyonhasznosítás rendjéről és a vagyontárgyak feletti tulajdonosi jogok 
gyakorlásának szabályairól szóló 25/2012. (XI. 30.) önkormányzatai rendelet 29. 
§-a alapján kifejezi azon szándékát, hogy az értékesítésre már korábban kijelölt 
Püspökladány, 1571 és 1572 helyrajzi számú ingatlanokat, versenyeztetési 
eljárás keretein belül, az alábbiak szerint értékesíti: 
 

• az értékestés a 2008. évi költségvetési rendeletben meghatározott összeg 
szerint, nettó 18 070 000 Ft kikiáltási árról induljon,  

• a pályázati kiírásban szerepeljen, hogy az ingatlanon társasház építhető 
és legyen előírva 3 éves beépítési kötelezettség. 

 
A Képviselő-testület megbízza a Püspökladányi Városüzemeltető és 
Gyógyfürdő Kft-t a versenyeztetési eljárás lefolytatásával, továbbá 
felhatalmazza a Polgármestert és a Jegyzőt, hogy az ingatlanok értékesítésével 
kapcsolatos ügyekben eljárjon.  
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
7/h. Napirend 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester szóbeli kiegészítése 
 
Balázs képviselő úr jelezte, hogy a Jobbikos képviselők is szeretnének részei lenni az 
akciócsoportnak. Amennyiben úgy dönt a képviselő-testület, hogy csatlakozunk 
ehhez az akciócsoporthoz, az önkormányzat az, aki részt vesz benne, tehát nem 
személyekről vagy politikai pártokról szól, hanem arról, hogy az önkormányzat is 
egy résztvevője lehet ennek az akciócsoportnak. Ez nem kötelező, ez egy lehetőség 
az önkormányzatunk számára. A helyi akciócsoport egy alulról jövő kezdeményezés. 
A civil szervezetek keresték meg önkormányzatunkat és a kultúra, a közösségépítés 
terén lehet tervezni önkormányzati szinten is, - amennyiben csatlakozunk - 
fejlesztéseket. Ehhez szükséges a helyi akciócsoportok megalakulása, be lehet 
pályázni erre a forráslehetőségre, ami Püspökladány esetében 500 mFt.  
 
Kérdések 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Nem kis összegről van szó. Ki dönti el, hogy kik lesznek ennek az akciócsoportnak a 
tagjai? 
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
A döntés a civileken, a közszférán, illetve az önkormányzati delegálásból fog eldőlni. 
Ez egy alulról jövő kezdeményezés. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Ki fogja koordinálni ezt az akciócsoportot? Tehát ki lesz az, az ember, aki ezt az 
egészet összefogja és aki dönt? Valakinek nyilván döntenie kell, akár alulról, akár 
felülről szerveződünk. Az akciócsoportnak lesznek tagjai, akik valahol 
nyilvántartásba kerülnek. Az akciócsoport tagjainak a nyilvántartása kinek a kezébe 
fog tartozni, kitől lehet ezt elkérni, vagy kinél lehet jelentkezni, ki fogja ezt az egészet 
levezetni, lekoordinálni helyi szinten? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Maga a döntés, ami az önkormányzat előtt van, arról szól, hogy az önkormányzat 
kíván-e csatlakozni ehhez a közösséghez, ehhez az akciócsoporthoz. Ez az 
akciócsoport civil szervezetekből állhat, helyi gazdákból, vállalkozásokból. Az 
önkormányzat egy tagként jöhet szóba. Ez a közösség az, aki eldönti, hogy ki lesz a 
vezetője ennek a csoportnak. Nem az önkormányzat dönt, hanem az akciócsoport.  
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Ki lettek már értesítve a közszféra, civil szféra, gazdasági szektor résztvevői, hogy 
van egy ilyen lehetőség és csatlakozhatnak, stb.? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
Ez megjelent, bárki számára hozzáférhető. Több megkeresés érkezett, pl. a 
közművelődés területéről, hogy szeretnék, ha az önkormányzatunk is csatlakozna az 
akciócsoporthoz. Amennyiben megalakul ez a csoport, akkor mint önkormányzat, ha 
megkapjuk a felhatalmazást a képviselő-testülettől, hogy ezekre a fejlesztésekre mi is 
javaslatot tehessünk, akkor a közművelődésre, a tájékoztató központra 
mindenképpen számítanunk kell, hiszen ők végzik az önkormányzati programokat, 
mint pl. a Ladányi Nyár, amelyeket az önkormányzatunkon keresztül megrendeznek.  
 
A fejlesztési pályázatainknál az önkormányzatnak megvoltak a stratégiák, amelyeket 
meg kívánt valósítani. Ez most egy kicsit szűkebb, közművelődésre összpontosít, de 
hasonló lehetőségeket kínál az önkormányzatnak fejlesztések terén. 
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Az akciócsoportok megalakulásának határideje 2016. május 31. Széles körű 
összefogásra lesz szükség, mert elég nagy forráslehetősége lesz a településünknek, 
amiből a civil szervezeteknek programokra tudunk lehetőséget biztosítani a HACS-
on keresztül. Amennyiben csatlakozik az önkormányzatunk a szakbizottságoknak 
fontos szerepe lesz.  
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Helyi szinten ki adta be a pályázatot? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Úgy tudom, hogy a pályázat még nincs beadva. Nem tudok arról, hogy ki adott be 
pályázatot. A megalakulási szándék lehetősége van most a képviselők előtt.  
 
MÁRKUS GÁBOR alpolgármester 
 
Jelenleg a HACS megalakulásának, a HACS-hoz való csatlakozás lehetősége van 
előttünk. Pályázni majd a HACS fog erre a pénzre. Amennyiben nem alakul meg a 
HACS, akkor nyilván nem pályázhat. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés nem igazán írja le azt a helyzetet, amiben vagyunk. Mivel ezt nem 
teszi, ez akkor válik aktuálissá, nem május 31-én, hanem amikor a szándékok 
világosak. Fel kellett volna sorolni azokat, akik ebben potenciálisan résztvevők 
lehetnek, ha ezt ismerjük, akkor vagyunk talán tájékoztatva arról, hogy milyen 
társaságban vagyunk. Egyelőre homály van, a homályhoz csatlakozni elég bonyolult.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Még egyszer hangsúlyozom, hogy az akciócsoport megalakulásában az 
önkormányzatnak annyi szerepe van, hogy csatlakozik-e a képviselő-testület 
felhatalmazásával a helyi akciócsoporthoz. Természetesen ez nem kötelező. 
Amennyiben most ehhez nem adjuk a felhatalmazásunkat, a helyi akciócsoport akkor 
is meg fog tudni alakulni és fog tudni pályázni. Azért lenne jó, ha az önkormányzat 
csatlakozna az akciócsoporthoz, mert ennek a forrásnak lesz olyan része, amely 
önkormányzati fejlesztésekre hívható le.  
 
Vélemények 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Engem annyiban lep meg az akciócsoport felállítása, hogy tudomásom van arról, 
hogy helyi civil szervezetek élén az elmúlt hónapban történtek változások, olyan 
agilis fiatal szakember került oda, aki a pályázatíráshoz ért. Ez nagyon jó, de azt 
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bizonyítja, hogy ennek a HACS-nak már voltak előzményei, ami elgondolkodtató 
számomra. Még mindig nem értem az előterjesztés alapján, hogy ez az egész végül is 
hogyan fog felállni. Most adunk egy lehetőséget arra, hogy igen tetemes összeget 
lehessen lehívni, úgymond a lakosság szórakoztatására a városi rendezvényeken. 
Ezek a rendezvények nagyon nívósak, de azt hallom vissza a lakosság nagy részétől, 
hogy lehetne rajta változtatni, egy kis fiatalosabb színt belevinni. Amennyiben ezt 
civil szervezetek fogják lebonyolítani, akkor milyen rálátása lesz az 
önkormányzatnak arra, hogy ezek a műsorok tényleg abba az irányba menjenek el, 
hogy nívójában újat hozzanak a város életében és nagyobb tömegeket vonzzanak. 
Erre lesz-e az önkormányzatnak betekintése? 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nagyon elbeszélünk egymás mellett. Ez az akciócsoport, ha megalakul, akkor 
forrásokhoz tud jutni a pályázaton keresztül. Itt tehát a civilek tudnak majd 
hozzájutni a forrásokhoz különböző rendezvényekre, nem pedig az önkormányzat. 
Pl. egy kórus a rendezvények megszervezéséhez tud forrásokhoz jutni.  
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Azért feszegetjük ezt a témakört, hogy átláthatóbb legyen egy kicsit ez az egész, és 
ne csak az állandó résztvevők legyenek bekapcsolva ebbe, akiket már megszoktunk 
évek alatt a rendezvényeinken. Látszik egyébként, ha kimondjuk, ha nem, hogy 
egyre kevesebben látogatják a városi rendezvényeket. Május 1-jén maximum 200 fő 
volt kint. Érintsük meg jobban a civil szervezeteket, hogy mások is merjenek 
pályázni, ne ugyanazok a résztvevők legyenek állandóan. Van vagy 70 civil 
szervezetünk, mások is tudnának színvonalas rendezvényeket szervezni. 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nagyon örülök annak, hogy aktívak a civilek Püspökladányban. 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés nem tárja elénk az igazság minden szeletét, ugyanakkor a 
központosítási törekvés érvényesül benne, vagyis hogy a civil szervezet ne önállóan 
pályázzon, hanem egy helyi akciócsoporton belül. Megint van olyan szándék, amely 
egy kézben, kontroll alatt akarja tartani a dolgokat. A mi hozzáállásunk, mint 
önkormányzaté, csak egyfajta lehet szerintem, hogy hagyjuk a civileket élni. 
Amennyiben mi egy tagként akarunk jelen lenni a dologban, most meg még hárítjuk 
is magunkról, hogy ebben mi bármilyen vezető szerepet játszanánk, az teljesen 
ellentétes a polgármester asszony habitusával, ő mindent vezetni akar. Legyünk 
konkrétak. Április közepén egyszer már majdnem úgy volt, hogy lesz egy soron 
kívüli testületi ülés, aztán az elmaradt, ez a napirend is, mert nem sikerült a frakción 
belül megegyezni. Most érdekes módon három frakciótag nincs itt. Pontosan azok 
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nincsenek itt, akiknek nem volt szimpatikus ez a törekvés. Egyszerűsítem a 
történetet. Mit akar most nekünk beadni? Legyen szíves mondja meg.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Nem tudom, hogy képviselő úr miről beszél. Mint ahogy a polgármesteri jelentésben 
is szerepeltettem, volt megbeszélés. Nem szerettem volna neveket említeni, de pl. 
Győrfi Lajos szobrászművésszel is beszélgettünk erről a dologról, hiszen ő is látta a 
felhívást. Azzal sem árulok el titkot, hogy az önkormányzatunknak nagyon sok 
kulturális elképzelése van a jövőre nézve, amelyet szeretnénk megvalósítani. A 
szakmai kollégiumok, ahová idáig is bepályáztak a civil szervezetek, ugyanúgy 
hirdetik a pályázatukat a civilek felé, oda ugyanúgy tudnak pályázatot beadni.  Ez 
egy lehetőség, nem kötelező. 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 7 igen, 2 tartózkodás. 
 
65/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete kinyilatkozza azon 
szándékát, hogy a TOP 7. CLLD, azaz a közösségvezérelt helyi fejlesztések 
városi programja keretében megalakulandó helyi akciócsoporthoz csatlakozni 
kíván. 
 
Határidő:  2016. május 26.  
Felelős:  Dombi Imréné polgármester 
 
 
7/i. Napirend 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, elfogadásra javasolja. 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Az előterjesztés meglehetősen szűkszavú. Nem sorolja fel az eszközöket, amelyeket 
ebből az összegkeretből egyáltalán meg lehet vásárolni ahhoz, hogy a digitális 
átállásban ott legyünk, ahol évek óta szeretnénk lenni. Milyen eszközökről van szó? 
 
KIS SIMONKA KATALIN csoportvezető az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Bekértük a Tájékoztató Központtól az információkat, hogy mit is szeretnének 
vásárolni, ha teljes összegben megkapják ezt a támogatást. Ez teljes mértékben rá fog 
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épülni a már meglévő rendszerre, a digitális átállást elő fogja segíteni. Az eszközök a 
következők: digitális adáslebonyolító rendszer, kétféle videokonverter, videoszerkesztő 
munkaállomás, notebook, fényképezőgép, vaku, puskamikrofon, kameravezérlő, 
többsávos felvevő. A pályázat lehetővé is teszi, hogy ezekre tudnak pályázni.  
 
Vélemények 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Lakossági panasszal élnék, hiszen már 6 hónapja történt meg a változás a 
Tájékoztató Központ televízió műsorát illetőleg. Azóta nem lehet az interneten látni a 
testületi ülés anyagát. Előtte egy évvel az akkori intézményvezető megváltoztatta a 
testületi adás sugárzási rendjét, arra hivatkozva, hogy azért nem lehet az addigi 
időpontban, szombat délután, mert a heti ismétlőműsort nem tudja akkor leadni. 
Hosszú hetek, hónapok teltek el, szombaton 14.00 és 18.00 óra között csak a 
képújság látható. Ebből pedig az következik, hogy az akkori intézményvezető állítása 
hamis alapokon nyugszik. Beszéltem már erről többször intézményvezető úrral, hogy 
ezt az eljárást, amit akkor sem indokolt meg senki, semmivel, talán lehetne most a 
lakossági igények felé alakítani és ha ehhez az idő majd még megadja a pályázat 
lehetőségével a digitális átállási kapcsolódást, akkor nyilvánvalóan jobb minőségű is 
lesz az adás. Egyelőre azonban még helyben, saját hatáskörben is meg tudja oldani a 
stáb, illetve aki az adást vezérli, hogy ez egy olyan időpontban legyen a televízió 
műsorán, amikor a lehető legtöbb ember megtekintheti. Nem tudom, hogy ez miből 
indult ki, valószínűleg a választási győzelem utáni kétségbeesésből, de az biztos, 
hogy 2014 decembere óta zajlik, a lakosságot gyakorlatilag korlátozzák a testületi 
ülés megtekintésével kapcsolatban. Tennék egy indítványt, hogy ezt a régi időszakra 
állítsák vissza, szombat 14.00 óra, vasárnap 9.00 óra. Amennyiben a vasárnapinak 
van akadálya, akkor az legyen a délutáni vagy a kora esti sávban, de az, hogy 
valakik, akik szeretnék megtekinteni a mi testületi működésünket arra vannak 
kárhoztatva, hogy vasárnap este 10, 11 órakor, vagy még éjfélkor nézzenek tévét, 
vagy ne nézzenek, azt nem nyilvánosságnak hívják, hanem a nyilvánosság 
korlátozásának.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Arról, hogy az interneten nem lehet látni a testületi üléseket, még nem kaptunk 
bejelentést. Kérem a megbízott intézményvezetőt, ennek nézzen utána.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Amikor tartom a fogadóórámat, mindig reklámozom a helyi televíziót, hogy 
figyelemmel kísérjék a történteket. Aztán pedig kapom a visszajelzéseket, hogy nem 
lehet látni. Ez a helyzet kb. 6 hónapja áll fenn. Még majdnem engem vonnak 
kérdőre, hogy miért állítok ilyet. Nyilván ebben lépést kell tenni. Annak látom az 
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értelmét, hogy ha ez a 6 250 eFt-os pályázat technikai fejlesztésre szolgál, akkor ezt 
élvezze a lakosság, ne tiltsák el tőle.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Aki a határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem szavazzon. 
 
A szavazás eredménye: 9 igen. 
 
66/2016. (V. 26.) önkormányzati testületi határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 107. §-a alapján 1 250 
000 Ft támogatást nyújt a Püspökladányi Tájékoztató és Közművelődési 
Központ, Könyvtár, Múzeum részére stúdiótechnikai háttér kialakításának 
támogatására meghirdetett pályázaton való részvételen önerő biztosítása 
céljából. A támogatás forrása a fejlesztésekhez kapcsolódó tartalékalap. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dombi Imréné polgármester 
 
 
Kérdések 
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
A telekértékesítési napirend kapcsán felmerültek bennem még kérdések, különös 
tekintettel arra, már majdnem úgy tűnt, hogy van belátás, de ez a „majdnem” 
mégiscsak átment frakciófegyelembe. Egy igaz, ha valakinek a saját tulajdonában 
lenne egy ilyen központi ingatlan, akkor nagy valószínűséggel a maximális vételárra 
törekedne, nem pedig arra, hogy herdáljuk el. Megpróbálták-e leellenőrizni az 
ajánlattevő kft-nek a tevékenységét, gazdálkodását? Amennyiben nem, akkor 
segítenék. A cégnek 2 fő dolgozója van, az éves árbevétele nem teszi lehetővé, hogy 
ezt a beruházást végrehajtsa. Itt akkor két verzió van. Vagy a befűzött, hitegetett 
leendő lakástulajdonosoktól akarja a pénzt megelőlegezni, vagy strómanja valakinek. 
Az, hogy strómanja valakinek, az egészen konkrét. Nem fogok cégnevet mondani, 
csak legyenek szívesek utánajárni. Itt volt egy cég, amely több alkalommal is végzett 
beruházásokat Püspökladányban, 2008-ban is, később is. A 2008-as viszonyokat én 
kevésbé ismerem, de a botrányait annál inkább. Nem véletlen, hogy abban a 
közegben mondjuk úgy, hogy polgármesteri verdiktre született meg az 
ingatlaneladások gondolata. Aztán ebbe a válság belejött és minden más. Azonban 
most azt tapasztalom, hogy ez a cég él és virul, ennek az ajánlattevő cégnek a 
hátterében szép szimbiózisban létezik. Javaslom, vizsgáljuk felül ezt a 
viszonyrendszert, mert önmagában az ajánlattevő cég nem képes a projekt 
lebonyolítására, tehát mi ne szerződjünk olyanokkal. akik mások szerszámával 
kívánják verni a csalánt.  
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Kincses László képviselő kérdésére 
 
Az értékesítés nyilvános lesz. Közel sem biztos, hogy az előterjesztésben megjelölt 
cég ad be ajánlatot. Az is lehet, hogy jóval magasabb összeggel fognak licitálni. 
 
Kincses László képviselő Dombi Imréné polgármester válaszára bekiabálással reagált. 
 
DURÓ FERENC képviselő 
 
Mi lesz a megszűnt hulladékszigetek sorsa? Ma reggel a sportpálya felé jártam, az nagyon 
szemetes. Az ide látogató sportegyesületekben, lakosokban ez elég visszás állapotot kelt.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Duró Ferenc képviselő kérdésére 
 
A jogszabályoknak megfelelően a helyi szelektív hulladékgyűjtés valósul meg a 
településünkön is. A hulladékszigetek ott maradtak. A Városüzemeltető Kft. jelezte, 
hogy készülnek a virágládák, amelyekkel szeretnék a kialakított szigeteket megtölteni 
és virágosítani ezeken a területeken a településünket. Amennyiben ezek a szigetek a 
virágosítást követően is szemetesek maradnak, akkor mindenképpen el kell bontani 
azokat. Adjuk meg a lehetőséget a Városüzemeltető Kft-nek, hogy először virágosítsa 
a területeket. Amíg nem készülnek a virágládák, megkérem irodavezető urat, hívja fel 
a Városüzemeltető Kft. figyelmét ezeknek a területeknek a tisztántartására. 
 
BALÁZS SÁNDOR képviselő 
 
Tárgyaltuk a két ingatlan eladását, ahol később vélhetően építkezés fog folyni. Ezen az 
utcán, közvetlenül az ingatlan mellett helyezkedik el a polgári védelemnek a 
katasztrófavédelemhez tartozó épülete. Ennek a kerítése jóval kintebb van, mint a többi 
ingatlané. Amennyiben elkel ez a telek és megindulnak a tervezések, nem lehet-e vele 
összekapcsolni azt a városrendezést, hogy ez a kerítés valamilyen formában 
visszakerüljön a többi ingatlan síkjába? Jelenleg kiáll ott egy kerítés a semmibe.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester az alábbi választ adta 
 
Balázs Sándor képviselő kérdésére 
 
Megkérem irodavezető urat, hogy amikor ez aktuális lesz, vizsgáljuk meg, nézzük 
meg, hogy lehetséges-e, amit elmondott képviselő úr. Jó gondolatnak tartom.  
 
 
Közérdekű bejelentések 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A polgármesteri jelentések végén szerettem volna, de a sok kérdés miatt most adnám 
meg a pályázatokkal kapcsolatos tájékoztatást arról, hogy melyik pályázatunk hogyan 
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áll. Az ipari park pályázat beadási határideje május 30. Készen állunk a beadására. A 
konyha felújítási pályázatot április 25-én beadtuk, hiánypótlásra kértek fel bennünket. 
Időközben kaptuk az értesítést a kincstártól, a döntésre felterjesztésre alkalmasnak 
találták a pályázatunkat. A turisztikai pályázatunk beadási határideje május 27. Az 
óvodapályázat május 23-án beadásra került. A zöld város pályázat május 17-én 
beadásra került. A belvízpályázatunk április 21-én beadásra került, itt nem volt 
hiánypótlás, döntésre felterjesztették. Az egészségügyi alapellátás pályázatunk május 
4-én beadásra került, döntésre fel van terjesztve. A szociális alapellátás pályázat április 
29-én beadásra került, a hiánypótlás megtörtént, döntésre felterjesztették. A szociális 
városrehabilitáció „soft” elemei pályázat döntésre fel van terjesztve. 
 
RÁSÓ JÁNOS alpolgármester 
 
Április 29-én volt a TeSzedd! program, amely a város megtisztítására irányult. Ezen 
a napon az önkéntesek a település utcáit végigjárva összegyűjtötték az ott található 
szemetet. 1808 regisztrált résztvevő vett részt ebben a programban, akik összesen 
372 zsák szemetet gyűjtöttek össze, ez közel 7,5 tonna mennyiség. Részt vettek a 
programban az intézmények, iskolák dolgozói, magánszemélyek. Köszönet illeti a 
munkájukat. 
 
A Legszebb Konyhakertek program határideje meghosszabbításra került június 20-
áig. Eddig is többen jelezték részvételüket, de arra biztatok mindenkit, hogy vegyen 
részt ezen a programon.  
 
Bizonyára emlékeznek rá, rendelet módosítás keretében szabályoztuk az avar- és a 
kerti hulladék égetését, mely szerint március, május és október hónapokban lehet ezt 
a tevékenységet elvégezni. Május végéig van még néhány napunk hátra, ha valakinek 
ilyen szándéka van, ebben a néhány napban tegye meg.  
 
KINCSES LÁSZLÓ képviselő 
 
Időközben láttam, hogy intézményvezető asszony elment, de ennek ellenére itt 
maradtak a mondatai. Amikor a polgármesteri jelentésnél feltettem a kérdést a 
pszichiátriai betegekkel kapcsolatban, intézményvezető asszony azt mondta, hogy 
december 31-én. Neki oka volt arra, hogy ezt a döntést meghozza, ezt az okot nekünk 
ismerni kell. Mert ha ő ezt megtartja magának, akkor úgy tűnik, mintha valami 
személyes konfliktusa lenne. A hozzám eljutott információk, visszajelzések azt 
mutatják, hogy ez nem személyes konfliktus, hanem közügy. Legyenek szívesek 
ebben az ügyben a rendelkezésre álló dokumentumokat minél hamarabb 
rendelkezésre bocsátani betekintés céljából, írásban is fogom kérni.  
 
A Start mintaprogrammal kapcsolatban tavaly szeptemberben – kérésre – kaptam 
egy 6 oldalas beszámolót, amely márciustól szeptember 15-éig alapos részletességgel 
tájékoztatott arról, hogy mi történt addig. Most pedig három hónapja kérném, hogy a 
polgármester asszony interpellációmra adott válaszában megígért „mikor lezárul a 
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program” beszámoló megtörténjen. Nem történik meg. Betekintettem, aminek az lett 
az eredménye, hogy a minisztérium felé elküldött jelentés, illetve ez a 6 hónapot 
tartalmazó, legálisan nálam lévő anyag, olyan információ különbséget tartalmaz, ami 
miatt a minisztériumnak elküldött jelentést aggályosnak tartom. Amennyiben a 
minisztériumnak úgy is megfelel, az legyen a minisztérium, meg a kormány baja, de 
jelen pillanatban kételyeim vannak a tekintetben, hogy hogyan állíthatja a beszámoló 
azt, hogy 2014-ben is és 2015-ben is mintegy 12 mFt-nyi zöldségféle került a 
közkonyhákra, miközben 2014-ben a 2015-öshöz képest 5 mFt-tal több mennyiség 
termett. Képviselő társammal voltunk kint, láttuk, padlón a káposzta, a burgonya és a 
karalábé is. Ezeket szeptemberben még nem lehet tudni, mert nincs még a 
betakarítási ciklusnak vége, az ember ilyet nem mond. Kétszer megnéztem, nem én 
láttam-e rosszul, de az derült ki, hogy 5 mFt-tal kevesebbet termelt ugyanannyi 
ember, mint egy évvel korábban. (Letelt az idő.) 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Elmondtam a beszámolónál is, amikor felhozta képviselő úr, az, hogy egy 
intézményvezető milyen döntést hoz, az, az ő kompetenciája. Amennyiben van olyan 
dolog, amit képviselő úr szeretne elmondani intézményvezető asszonynak, vagy 
szeretné felhívni valamire a figyelmét, magánemberként is megteheti, de maga a 
kompetencia az intézményvezető hatáskörébe tartozik.  
 
JENEY TIBOR irodavezető 
 
A minisztériumból semmiféle kifogás nem jött az elszámolásokkal kapcsolatban. 
Ilyen részletességgel, amiről képviselő úr beszámolt, nem ismerem a Start 
mintaprogram dolgait. Meg fogom nézni, hogy mi a helyzet.  
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
A Start mintaprogramnál nem a bevételszerzés a cél, hanem, hogy az intézmények 
konyháira tudjunk beszállítani különböző zöldségféléket, egyebeket. A polgármesteri 
jelentésben szerepeltettem, hogy néhány héttel ezelőtt Nagyrábén voltunk egy 
közfoglalkoztatási kiállításon, ahol bemutattuk azokat a termékeket, amelyeket 
Püspökladányban a közfoglalkoztatásban állítanak elő a dolgozók. Amennyiben 
visszaemlékeznek, a GESZ beszámolójában és az óvoda beszámolójában is 
szerepelt, hogy a konyhákra milyen termékek kerültek beszállításra a Start 
mintaprogramból. Ez közel 10 mFt nagyságrendben volt meghatározva.  
 
FENYVES VIDOR képviselő 
 
Köszönetet mondok, a lakosok megelégedését tolmácsolva, Jeney Tibor irodavezető 
úrnak, hogy a Lehel utcán és a Liszt Ferenc utcán közreműködött a járdafelújításban 
és a tereprendezésben. Az ott dolgozó közmunkások nagyon jó munkát végeztek.  
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DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Öröm hallani, amikor a lakosság meg van elégedve a közmunkások munkájával. 
 
Köszönöm a megjelenést, az ülést bezárom.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 
         D o m b i  Imréné K e s e r ű  László 
         polgármester jegyző   


